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NOTULEN van de op donderdag 12 december 2013 in het gemeentehuis gehouden verga-
dering van de raad van de gemeente Leusden. 
 
Aanwezig zijn de leden: 
de dames: S.A. den Herder, I. Jansen, M.C. Koetsenruijter, F.W. Ligtermoet-Consen, 

C.G. Lodema-Moraal en K.E. Pouwels-Koopman 
de heren: F.M.J. Anten, C.P.W.J. Genders J.P.O.M. van Herpen, J.E.B. van der Horst, 

A.H.P. Knoppien, A. Kooijman, G.J. Kroeze, J.R. Madiol, J. Overweg,  
B.A. Piersma, H.M. Saaltink, G.O. Verrips, W.R. Vos en T.C.M. Wildenburg 

Afwezig:  P.C.M. van Elteren 
 
Voorts zijn aanwezig de wethouders: 
de heer: T.G.W. Jansma  
de heer: T. Rolle 
mevrouw: A.J.M. van Beek 
voorzitter: A. Vermeulen, burgemeester 
raadsgriffier: 
mevrouw: J.S.Y. Houtman  
 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet de aanwezigen welkom. Er zijn 
achttien aspirant-raadsleden aanwezig en er is een aspirant-burgemeester. De heer Van  
Elteren is afwezig.   
 
2. Inspraakronde 
De heer Van Wegen wil nogmaals het woord voeren omdat er mogelijk sprake is van uitstel 
betreffende de busverbinding in Leusden-Zuid. In de krant kondigde een raadslid van het 
CDA aan dat er mogelijk nog een andere variant komt, via de Leusbroekerweg en de  
Grasdrogerijweg. Tussen deze twee wegen ligt de Hamersveldseweg. Hij meent dat op deze 
weg geen busverkeer kan rijden. Als vrachtauto’s en bussen elkaar moeten passeren, moet 
een van de twee voertuigen strak langs de kant van de weg gaan staan zodat de ander stap-
voets kan passeren. De weg zou verbreed moeten worden, maar langs deze weg staan 140-
150 eikenbomen. Die gaan niet zomaar plat. Hij verzoekt de raad het door de wethouder in-
gediende voorstel in zijn geheel aan te nemen. Het voorstel is gebaseerd op een advies van 
de bewonersadviescommissie. Het eindrapport is een compromis uit alle voors en tegens. Hij 
vraagt de raad de bewoners niet langer te laten wachten op de busverbinding via de Hek-
kerdreef en de Jan Wagenaarlaan. De bus had er al moeten zijn, dus stel de bewoners niet 
nogmaals teleur. De verlengde Maanweg is een voorbeeld van hoe het niet moet. Ook de 
busbaan lijkt een project te worden dat veel te laat wordt gerealiseerd. Er zijn veel nieuwe in-
zichten, doch spreker heeft zijn appartement gekocht gebaseerd op de plannen zoals die in 
het verleden zijn gepresenteerd. Daarbij behoort de busroute zoals voorgesteld in het raads-
voorstel. Hij is door enkele ouderen aangesproken over de problemen met de busroute. Zij 
snappen niet waarom de route er nog niet is. Er zijn ook jonge ouders die hun huis hebben 
gekocht rekening houdend met de busroute door de Tabaksteeg. Hij besluit zijn betoog in de 
hoop dat de raad de in het verleden toegezegde busverbinding goedkeurt. Het is nog altijd 
zo: belofte maakt schuld.  
 
Mevrouw Roelofszen spreekt in namens de stichting Scouting Manitoba om het belang van 
het amendement van de ChristenUnie-SGP ten aanzien van de toeristenbelasting te bena-
drukken. In de ingestuurde brief van Manitoba geeft het bestuur aan door de toeristenbelas-
ting in zwaar weer te komen. Stichting Manitoba kan het gebouw kostendekkend houden 
door het te verhuren aan niet-commerciële groepen. Manitoba kan de huur moeilijk verhogen 
omdat zij zichzelf dan uit de markt prijst. Als de toeristenbelasting wordt doorberekend aan 
de huurders komt dat neer op een tariefsverhoging van 33%. Manitoba biedt een onderko-
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men op basisvoorwaarden, namelijk alleen een dak boven het hoofd en de mogelijkheid om 
te koken en te slapen. De huur zit momenteel aan de bovengrens in vergelijking met soortge-
lijke onderkomens. De vereniging draait voor 100% op vrijwilligers. Dat zijn voornamelijk jon-
geren die zelf een mooie tijd hebben gehad bij de scouting. Deze pakweg vijftig vrijwilligers 
zorgen ervoor dat de jeugd heerlijk buiten kan spelen en groepsvaardigheid opdoet. Veel 
gemeenten in Nederland ondersteunen de visie en missie van de scouting en verlenen vrij-
stelling van toeristenbelasting omdat de maatschappelijke waarde van de scouting groot is. 
In verschillende dagbladen stond een artikel waarin een adviesbureau heeft becijferd dat de 
scouting de staat landelijk ongeveer € 160 miljoen bespaart. Op grond hiervan verzoekt zij 
de raad in te stemmen met het ingediende amendement. Hierdoor blijft Manitoba in staat met 
weinig middelen een grote winst voor de maatschappij te genereren.  
 
3. Actualiteiten  
De heer Madiol is afgelopen week aanwezig geweest bij een bewonersbijeenkomst over de 
Biezenkamp. Hij geeft aan dat raadsleden vaak niet of te laat op de hoogte zijn van bijeen-
komsten voor burgers. Raadsleden moeten daarbij aanwezig kunnen zijn omdat daar de ge-
luiden uit de samenleving naar voren komen. Kunnen de data voor dit soort bijeenkomsten in 
de Erik worden vermeld? 
 
De heer Van Herpen zegt dat een betrokken burger hem twee foto’s heeft gemaild waarop 
duidelijk te zien is dat de afvalcontainers bij het parkeerdek bij het politiebureau overvol zit-
ten. Hij heeft het college hier al eerder op gewezen. Hij vraagt het college nogmaals te kijken 
naar de opslagcapaciteit van de ondergrondse containers. 
 
De heer Overweg was ook aanwezig op de bewonersbijeenkomst over de Biezenkamp. In-
houdelijk vraagt hij het college de bewoners van de Tolgaarde tegemoet te komen. Er staan 
onbewoonbaar verklaarde woningen. In die omgeving wordt gedeald en er is veel vandalis-
me. Het is een onveilige buurt. Hij vraagt de wethouder hier iets aan te doen. Wellicht is de 
motie van D66 over dit onderwerp dan overbodig,  
 
De heer Madiol vindt de handelwijze van de heer Overweg niet juist. Als hij een motie in-
dient, wil hij wil het standpunt van de heer Overweg graag aanhoren, maar dan wel tijdens 
de bespreking van de motie. Hij vindt dat dit het belang van de aangekondigde motie van 
een raadslid en de beantwoording van college in de actualiteit ondermijnt.  
 
De heer Overweg wil graag bij het onderzoek van de Rekenkamercommissie een stemver-
klaring afleggen.  
 
Mevrouw Pouwels heeft een bericht ontvangen over een onderzoek naar zwemvaardighe-
den van kinderen in Leusden. De ChristenUnie-SGP heeft al eerder in raadsvergaderingen 
aandacht gevraagd voor de gevolgen van het afschaffen van de subsidie voor het school-
zwemmen. In december 2012 heeft de ChristenUnie-SGP gevraagd in kaart te brengen hoe-
veel kinderen van tien jaar niet konden zwemmen. Hiervoor is toen geen meerderheid in de 
raad verkregen. De ChristenUnie-SGP-fractie heeft de leerkrachten van de groepen 5 en 6 
van de basisscholen gevraagd hoeveel kinderen in die klassen geen zwemdiploma hebben. 
Zij wil de uitkomsten kort met de raad delen. Het gaat om circa 500 kinderen van 8 en 9 jaar. 
Van deze 500 kinderen heeft 1% geen zwemdiploma en de verwachting is dat zij die ook niet 
zullen krijgen. Er is contact geweest met het Jeugdfonds De Boom en zij heeft begrepen dat 
veel mensen met een minimuminkomen de weg naar het fonds weten te vinden en het 
zwemdiploma vergoed krijgen. De ChristenUnie-SGP heeft het fonds bij de scholen nog-
maals onder de aandacht gebracht. Als er een andere reden dan een financiële reden is 
waarom deze kinderen geen zwemdiploma hebben, hoopt zij van harte dat betrokkenen, de 
leerkrachten, het gesprek met de ouders nogmaals aan willen gaan. Er komen nu groepen 
kinderen die helemaal geen schoolzwemmen krijgen. De ChristenUnie-SGP heeft de intentie 
om het onderzoek over twee jaar nogmaals uit te voeren. Het uiteindelijke doel is dat geen 



 3 

enkel kind tussen wal en schip raakt en verdrinkt. Zij gaat ervan uit dat dit doel breed ge-
steund wordt.  
 
Mevrouw Koetsenruijter heeft een opmerking over de Biezenkamp. Het gaat dan om het 
fiets- en brommerverkeer. Zij heeft hier al meermalen aandacht voor gevraagd. De Biezen-
kamp staat toch al in negatief daglicht en het gedrag van fiets- en brommerverkeer draagt 
niet bij aan een goede beeldvorming over de Biezenkamp. Zij vraagt of het college de situa-
tie opnieuw wil bekijken en na wil gaan welke mogelijkheden er zijn voor de Biezenkamp.  
 
De voorzitter laat weten dat de uitnodiging voor bewonersbijeenkomsten in het vervolg in de 
Erik t.  
 
Wethouder Jansma antwoordt dat er in principe voldoende capaciteit moet zijn in de onder-
grondse afvalcontainers. Er wordt gemonitord hoeveel afval er is en daarop wordt het inza-
melschema aangepast. Hij zal nogmaals monitoren of de afvalcapaciteit op die plek vol-
doende is.  
 
De voorzitter vraagt of de vraag over het fietsverkeer in de Biezenkamp over handhaving 
gaat of over verandering van de situatie. Over de handhaving is met de politie en de BOA 
gesproken en er is verscherpte aandacht voor.  
 
Wethouder Rolle vult aan dat er ook in de verkeerssituatie op de Biezenkamp een wijziging 
ophanden is. Er ligt een plan om het fietsverkeer weg te leiden van het woonblok Tolgaarde. 
De overlast voor de bewoners zal hierdoor sterk verminderen. Hij hoopt dat in de komende 
maanden af te wikkelen.  
 
4.  Vaststelling agenda  
De motie van D66 wordt behandeld als agendapunt 25a. 
 
De heer Van der Horst wil namens de PvdA en GroenLinks een stemverklaring afleggen bij 
agendapunt 9, Regionale Uitvoeringsdienst.  
 
Mevrouw Den Herder wil een stemverklaring afleggen bij agendapunt 13, Gemeenschappe-
lijke regeling RWA. 
 
De heer Saaltink wil graag een stemverklaring afleggen bij agendapunt 11, Uitvoeringskre-
diet fietspad. 
 
De heer Genders wil een stemverklaring afleggen bij agendapunt 15, Trouwen op een loca-
tie naar keuze. 
 
De agenda wordt hiermee vastgesteld.  
 
5. Verkeersplan Tabaksteeg/Leusden-Zuid 
Mevrouw Pouwels zegt dat de raad ruim een jaar geleden een raadsbrede motie heeft inge-
diend. Daarin werd de wethouder gevraagd met de bewoners van Leusden-Zuid en de  
Tabaksteeg in overleg te treden over het wel of niet in gebruik nemen van het bruggetje. Er 
is een werkgroep ingesteld. De bewonersadviesgroep is aan de slag gegaan met alle gemel-
de verkeersknelpunten in de wijken. De werkgroep kende een brede afspiegeling van bewo-
ners uit beide wijken. De ChristenUnie-SGP dankt de werkgroep voor het vele werk. Het is 
gelukt om tot een afgewogen advies te komen. Het college heeft een groot deel van het ad-
vies van de bewonersadviesgroep overgenomen. Lopende het advies bleek dat het niet bij 
alle inwoners draagvlak had. De busverbinding werd inzet van stevige acties van de Bewo-
nerscommissie Tabaksteeg (BCT). Die heeft gereageerd op het conceptadvies van de be-
wonersadviesgroep. Vervolgens hebben de bewonersadviesgroep en de provincie hier extra 
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naar gekeken, maar dat heeft niet geresulteerd in aanpassingen. Wat beweegt de BCT zich 
tegen een busverbinding door de wijk te keren? Er is aangegeven welke politieke wegen de 
BCT kan bewandelen om politieke besluiten te veranderen. Ook andere mensen wisten de 
ChristenUnie-SGP te vinden en hebben hun mening meegegeven. Nu is het aan de raad om 
een besluit te nemen. Zij noemt de overwegingen van de ChristenUnie-SGP-fractie.  
- De bewoners van de Tabaksteeg is vanaf het begin beloofd dat er een busverbinding door  
 de wijk wou komen.  
- Zij meent dat het werk van de werkgroep niet opnieuw gedaan moet worden.  
- Veel alternatieven zijn door de bewonersadviesgroep bekeken en afgewezen. Ook nu nog  
 komen alternatieve routes langs, waaraan helaas grote nadelen kleven.  
- Om mensen te stimuleren met het openbaar vervoer te reizen moet het ov zo dicht moge-

lijk bij de mensen worden gebracht.  
De vrije busbaan is in het proces verloren gegaan. De bus moet de weg delen met het overi-
ge verkeer. Het is goed dat er met een bewonersgroep aan de Hekkerdreef en de Jan  
Wagenaarlaan naar de nodige maatregelen wordt gekeken. Er worden veel maatregelen op 
het traject genomen die al in het besluit staan opgenomen. Hiermee is de veiligheid van het 
overige verkeer voldoende geborgd. Kinderen hebben meer te duchten van personenauto’s 
dan van bussen. Dit is door meerdere mensen in hun reactie aangegeven. Het is jammer dat 
er een knip nodig is bij het MFC Antares. Het zou goed zijn als bewoners aan de zuidkant via 
de officiële weg de Anna Aleidalaan de wijk in- en uitrijden. Om dat te bereiken meent de 
ChristenUnie-SGP dat de aansluiting Ben Pon Baan met spoed gerealiseerd moet worden. 
Het is goed om deze route bij het binnenrijden van de wijk aan te geven. Via een motie die 
de VVD mede namens de ChristenUnie-SGP indient, wordt de wethouder ertoe opgeroepen 
alles in het werk te stellen om de knip te voorkomen. Het voortraject overwegende is de 
ChristenUnie-SGP tot de conclusie gekomen in te stemmen met het voorliggende voorstel. 
Er wordt een budget gegeven voor goede verkeersmaatregelen in de Tabaksteeg en Leus-
den-Zuid. Een bus in de wijk is mogelijk en wenselijk, mits deze daar gaat rijden met gepaste 
snelheid en nadat de benodigde maatregelen zijn genomen. De ChristenUnie-SGP wil recht 
doen aan gemaakte afspraken en verwachtingen van inwoners. Zij onderstreept de wens van 
de bewonersadviesgroep ten aanzien van een actieve monitoring en een evaluatie in 2015 
over de beleving van de verkeersveiligheid in de wijk.  
 
De heer Anten spreekt namens de fracties van GroenLinks en de PvdA. Hij is zeer onder de 
indruk van de grote betrokkenheid van de burgers van de Tabaksteeg en Leusden-Zuid. Tot 
kort voor de vergadering ontving hij nog brieven over de zorgen en wensen voor de wijk. De 
waardering gaat ook uit naar de bewonersadviesgroep en de BCT waarvan de leden met 
veel overgave aan de raad hebben gerapporteerd. Hij betreurt de communicatiestoringen die 
er zijn geweest. De Tabaksteeg zou het paradepaardje van Leusden worden. Helaas kan het 
paard nog niet op stal. Er ligt nu een verkeersplan dat de goedkeuring van veel bewoners 
heeft. Er blijven echter nog wel geschilpunten over; een belangrijk geschilpunt is de bus-
baan. Het is een knelpunt waarover bewoners verschillend denken. Hij is blij met het voorstel 
om het aantal buslijnen en vervoersacties drastisch te verminderen, van drie naar één bus-
lijn. Andere knelpunten zijn de tweede bushalte en de knip tussen de Jan Wagenaarlaan en 
de Hekkerdreef. De busroute zoals voorgesteld door de bewonersadviesgroep spreekt de 
fracties van GroenLinks en de PvdA het meest aan. Die was in het oorspronkelijke master-
plan opgenomen en goedgekeurd. Het is volgens de provincie de enige route die in aanmer-
king komt. Tot slot is het belangrijk dat er een ov-verbinding is tussen Tabaksteeg/Leusden-
Zuid en Leusden-Centrum. Er zijn ook alternatieven aan de buitenkant van de wijk in over-
weging genomen. Voor GroenLinks/PvdA is dat geen acceptabel alternatief. Voor de bewo-
ners van Leusden-Zuid is de afstand te groot. Voor GroenLinks/PvdA heeft een aantal uit-
gangspunten zwaar gewogen: 
- milieu, veiligheid en verwachtingen van bewoners;  
- praktische hanteerbaarheid en reeds gemaakte kosten. 
Het gaat de fracties van GroenLinks en de PvdA zeer aan het hart dat de busbaan door het 
weiland is gepland. De kosten zijn al gemaakt en de infrastructuur is daar al op aangepast. 
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Het bedrag van € 550.000,00 komt volledig ten goede aan de nieuwe maatregelen in het 
nieuwe verkeersplan. De busbaan door het weiland is een concessie, met tegenzin, maar 
met begrip voor de overige aspecten die aan de snelle korte busbaanroute verbonden zijn. 
De veiligheid langs het tracé is een punt van aandacht. In het verkeersplan staat een aantal 
aandachtspunten die GroenLinks/PvdA van harte ondersteunt. Hij vindt dat de veiligheid 
langs de busbaan blijvend aandacht verdient en optimaal moet worden bewaakt. Bij de uit-
voering van de verkeersmaatregelen moeten bewoners betrokken blijven. De tweede bushal-
te is conform de wens van de bewonersadviesgroep. Daarbij is rekening gehouden met de 
belangen van betrokken bewoners. Hiervoor dient GroenLinks/PvdA met andere partijen een 
amendement in. Voor de knip bij het Maximaplein moet een verstandige oplossing worden 
bedacht door verkeersdeskundigen van de gemeenten. Hierdoor moet het sluipverkeer wor-
den vermeden, maar er moet optimaal gebruik kunnen worden gemaakt van de parkeer-
plaats. GroenLinks/PvdA is voor de knip. De fracties willen geen tijd meer verliezen aan pro-
cedures. De bewoners van Leusden-Zuid en de Tabaksteeg willen een wijk waarin verkeer 
en ov goed geregeld zijn. Hij spreekt nogmaals zijn waardering uit voor de voortvarendheid 
waarmee de bewoners van de Tabaksteeg/Leusden-Zuid en ambtenaren hebben samenge-
werkt aan dit verkeersplan. Daar waar meningen verschillen, is het aan de raad om knopen 
door te hakken. GroenLinks/PvdA stemt voor het raadsvoorstel van het college.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
Verkeerplan Tabaksteeg/Leusden-Zuid; 
 
ondergetekende(n) stelt/stellen voor het eerste beslispunt van het besluit als volgt  
te wijzigen:  
- een krediet van € 550.000,00 beschikbaar te stellen voor de uitvoering van de door de 

Bewonersadviesgroep voorgestelde verkeersmaatregelen, met uitzondering van de op 
pagina 3 en 4 van het raadsvoorstel vermelde maatregelen 2 t/m 4, en voor de afronding 
van de werkzaamheden op de De Roo van Alderwereltlaan.”  

 
Toelichting  
De wethouder heeft aangegeven dat na 29 oktober 2013 de provincie alsnog heeft inge-
stemd met de aanwijzing/inrichting van een halteplaats openbaar vervoer ter hoogte van de 
aansluiting van Tabaksteeg-Jan Wagenaarlaan (maatregel 1 op pagina 4 van het raadsvoor-
stel). Op het moment dat het raadsvoorstel naar de griffie werd verzonden, was de provincie 
nog tegen de aanwijzing van deze halteplaats. De bewonersadviescommissie vindt dit een 
belangrijk onderdeel van het verkeersplan. Deze halteplaats is nodig voor inwoners van 
Leusden-Zuid om ook ’s avonds en in het weekend op redelijke loopafstand gebruik te kun-
nen maken van de bus. 
 
De heer Vos noemt het voorstel van vanavond een veelbesproken voorstel. Hij bedankt de 
wethouder, de bewonersadviescommissie en de BCT. De bewonersadviescommissie heeft 
veel uren gestoken in de uitwerking van het plan. In de jaren dat de Tabaksteeg werd ont-
wikkeld, is veel gebeurd. Er zijn veel aanpassingen geweest. Dat heeft ertoe geleid dat ambi-
ties niet in volle glorie konden worden gerealiseerd. Nu de wijk bijna is voltooid, zijn er knel-
punten die opgelost moeten worden. Persoonlijk vindt hij het daar gevaarlijk. Er werd wisse-
lend gekeken naar de oplossing voor deze problemen. De BCT verschilt van mening met de 
bewonersadviescommissie. In korte tijd zijn 700 handtekeningen verzameld om de bus langs 
de wijk te laten rijden. Partijen staan lijnrecht tegenover elkaar. Tijdens de informatieronden 
werd dat duidelijk. Voor nader onderzoek van varianten was geen draagvlak. De oplossing 
moet op een andere wijze gezocht worden. De vraag is: wat is de kern van het probleem? 
Waarom zetten 700 mensen hun handtekening? De kern van het probleem is de veiligheid 
van de kinderen in de wijk. Die veiligheid is voor het CDA het grootste probleem. ’s Morgens 
wagen veel kinderen de oversteek bij het Maximaplein of de Jan Wagenaarlaan. De automo-
bilist ziet een drempel, een stopbord, een brede straat, een bord met een geslotenverklaring, 
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het woord bus op de rijbaan en het bord verplichte rijrichting. Veel borden in een klein ge-
bied. De drempels zijn niet hoog.  
 
Mevrouw Pouwels zegt dat de spreker aangeeft dat de andere opties geen draagvlak heb-
ben. Is dat gemeten of is het technisch gezien niet mogelijk? 
 
De heer Vos betwijfelt of de oplossing technisch gezien niet mogelijk was. Daar is geen 
zorgvuldig onderzoek naar gedaan. Hij heeft geconstateerd dat er geen draagvlak is en wil 
om die reden niet halsstarrig vasthouden aan dat alternatief.  
 
De heer Madiol zegt dat de heer Vos hem heeft verontrust met de alternatieve route waarop 
ook de BCT heeft gereageerd. Het gaat dan om de Hamersveldseweg-Zuid. Hij is verheugd 
dat dit niet de route is die hiervoor in aanmerking komt. Hij meent dat het CDA vaag is in de 
beantwoording. Als het draagvlak voor de alternatieve route niet voldoende is, moet het CDA 
daar open en eerlijk over zijn. Heeft het CDA de alternatieve route zelf ingetrokken of heeft 
dit te maken met het draagvlak?  
 
De heer Vos onderschrijft dat ook hij verontrust was over de situatie in Tabaksteeg. Er is een 
betrokken samenleving in de Tabaksteeg die aangeeft dat zij de busverbinding daar niet wil. 
700 handtekeningen geven aan dat de busverbinding langs de wijk en niet in de wijk moet 
komen. Het CDA wil dan kijken of daarvoor alternatieven mogelijk zijn. Hij heeft geconsta-
teerd dat daar geen draagvlak voor is.  
 
De heer Madiol vraagt of de route Hamersveldseweg-Zuid geen optie is. 
 
De heer Vos antwoordt dat dit absoluut niet het geval is.  
 
Mevrouw Pouwels merkt op dat de route die het CDA aangeeft in de toekomst ook geen 
vrachtverkeer meer kent. Daarom was zij verbaasd dat het CDA op die route de bus wil laten 
rijden.  
 
De heer Vos geeft aan dat die informatie hem wel bekend is. Hij waagt te betwijfelen of de 
optie van het vrachtverkeer haalbaar is. Als de Tabaksteeg wordt ontsloten, zal dat leiden tot 
een toename van verkeer op die weg. Er kan ook worden gekeken naar een oplossing voor 
de verkeerstoename.  
 
De heer Madiol zegt dat een aantal jaren geleden in de raad een plan is gemaakt waarin 
staat dat de Hamersveldseweg-Zuid verkeersarm wordt gemaakt. De Ben Pon Baan met de 
nieuwe overweg zal ook gelden voor het Industrieterrein Ambachtsweg.  
 
De heer Vos zegt dat dit het streven van D66 is; misschien streeft het CDA wel naar een an-
dere oplossing. Hij wil de plannen ten aanzien van de Hamersveldseweg-Zuid graag op-
nieuw overwegen.  
Hij gaat verder met betoog over de oversteekplaatsen waarbij kinderen betrokken zijn. Hij is 
vijftien jaar rijinstructeur en weet waar situaties gevaarlijk zijn.. Iedereen ziet elke morgen de 
oversteek van de vele kinderen op de drie oversteekplaatsen. Dat probleem moet worden 
aangepakt. De bewonersadviesgroep onderschrijft dit probleem. Het CDA hecht grote waar-
de aan dit punt. Graag verneemt spreker van de wethouder of hij bereid is tot fysieke maat-
regelen bij de oversteekplaatsen. Er zijn veel fysieke maatregelen mogelijk. 
 
De heer Genders zegt dat het vanavond gaat om betrouwbaar bestuur. Daarom moet er 
worden gezorgd voor een bushalte op de plek waar die oorspronkelijk ook zou komen, maar 
waar nog geen bus stopt. Het gaat erom de verwachtingen waar te maken van jongeren, ou-
deren, mensen met en zonder kinderen, en mensen met en zonder eigen auto. De bewo-
nersadviesgroep is ingesteld om de wethouder te adviseren over de brug over de Grift en de 
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veiligheid in de Tabaksteeg en Leusden-Zuid. Dat het bustracé serieus is onderzocht, siert 
de bewonersadviesgroep. De uitkomst is bekend. De VVD staat daar op één punt na achter. 
Voor de VVD en de voltallige raad staat de veiligheid voorop. Zie ook het besluit van novem-
ber 2012 waarin de wethouder ertoe werd opgeroepen een bewonersadviesgroep in te stel-
len ten aanzien van de veiligheid. Veiligheid blijft wel subjectief, 100% veilig zal het nooit zijn. 
De voorgestelde maatregelen dragen bij aan de veiligheid op de genoemde punten. De 
maatregelen zijn voldoende en er is geen verder uitstel nodig. De VVD vindt de knip onwen-
selijk. De situatie tussen de twee parkeerplaatsen en de twee stukken busbaan tussen  
Hekkerdreef en Jan Wagenaardreef is niet optimaal. Het aanbrengen van de knip verslech-
tert de situatie. Daarmee dreigt de aantrekkingskracht van het winkelgebied en andere be-
drijven te verslechteren.  
 
Mevrouw Jansen vraagt hoe de VVD sluipverkeer wil tegenhouden als de knip niet wordt 
aangelegd. 
 
De heer Genders vraagt welk sluipverkeer mevrouw Jansen bedoelt, sluipverkeer over de 
parkeerplaatsen of over de busbaan?  
 
Mevrouw Jansen antwoordt dat een deel van het verkeer de wijk via de Ben Pon Baan moet 
verlaten; een ander deel kan de wijk via de Hekkerdreef verlaten. Hoe wil de VVD daarop 
handhaven?  
 
De heer Genders stelt voor geen knip en geen afsluiting aan te brengen. Iedereen kan aan 
alle kanten de wijk verlaten.  
 
De heer Madiol zegt dat het advies van de bewonersadviesgroep ten opzichte van de knip 
bedoeld is om te voorkomen dat er nog meer verkeer over de Hekkerdreef gaat. Daarbij is 
het plan dat de bus door kan rijden door middel van een bussluis. Met alleen een bussluis is 
het probleem niet opgelost. Mensen rijden nu over de twee parkeerplaatsen. Hij heeft begre-
pen dat er een overleg is geweest over de knip op de Hekkerdreef. Die knip wordt in overleg 
met de ondernemers aldaar ingericht. Het kan niet zo zijn dat als geen knip wordt gelegd ie-
dereen de sluiproute over de parkeerplaatsen neemt.  
 
De heer Genders wil niet spreken over sluiproute. De VVD vraagt zich af of er wel zoveel 
doorgaand verkeer is. Heeft de knip wel zin? Is de snelheid op de Hekkerdreef niet het pro-
bleem in plaats van het verkeer? De bewonersadviesgroep spreekt van een impopulaire 
maatregel. Daarom dient de VVD samen met ChristenUnie-SGP een motie in. De bewoners-
adviesgroep heeft geen extern advies ingewonnen. De VVD vindt dat input van een expert 
uitermate wenselijk is.  
 
De heer Madiol zegt dat de VVD het geen sluiproute kan noemen. In het geheel van dit ver-
keers- en vervoersplan maakt het niet aanleggen van de knip het voor de bewoners van de 
Hekkerdreef lastig doordat er meer verkeer rijdt.  
 
Mevrouw Pouwels zegt dat de ChristenUnie-SGP instemt met het raadsbesluit. Zij stemt dus 
wel in met de knip. De ChristenUnie-SGP is van mening dat er de afgelopen jaren niet ge-
noeg is gedaan om het verkeer op de Hekkerdreef te weren. Zij wil dat het verkeer via de 
Anna Aleidalaan de wijk weer verlaat. Probeer eerst in te zetten op handhaving en controle 
voordat de knip wordt aangelegd. Dat heeft de ChristenUnie-SGP in de motie willen aange-
ven. Als alle opties niet haalbaar zijn, dan pas wil zij dat de aanleg van de knip wordt gereali-
seerd.  
 
De heer Anten vindt dat de raad geen knip voor de neus waard is als de raad er niet geza-
menlijk voor knokt dat deze route niet als sluiproute kan worden gebruikt. Er moet iets komen 
waardoor het doorgaande verkeer wordt verhinderd om op die manier de wijk te verlaten. Hij 
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laat de oplossing hiervoor het liefst over aan een verkeersdeskundige. De veiligheid wordt 
bedreigd door sluipverkeer.  
 
De heer Genders denkt dat de veiligheid voorop moet staan. De knip is geen doel maar een 
middel. Toch wil de VVD samen met de ChristenUnie-SGP de wethouder opdragen eerst al-
les uit de kast te trekken om de veiligheid te waarborgen.  
 
Mevrouw Jansen zegt dat de VVD de knip niet wil om de detailhandel niet tegen te werken. 
Iemand die met de auto naar de winkel gaat, neemt de snelste route. Waarom denkt de VVD 
dat automobilisten via een andere weg de wijk zullen verlaten?  
 
De heer Genders antwoordt dat het erom gaat dat straks niet een parkeerplaats leeg komt te 
staan, terwijl de andere parkeerplaats vol staat. Hij wil nog één ding zeggen over het proces. 
De VVD is onaangenaam verrast door de wijze van actievoeren van sommigen. De VVD 
neemt krachtig afstand van onsmakelijke uitingen en hij dankt met name de bewonersad-
viesgroep die op gewetensvolle wijze een taak op zich heeft genomen.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
‘De Knip’ nabij parkeerplaatsen winkelcentrum Tabaksteeg;  
 
overwegende dat:  
- een van de maatregelen, voorgesteld door de Bewonersadviesgroep Tabaksteeg, name-

lijk het aanbrengen van een afsluiting van de doorgaande (bus)route Hekkerdreef-Jan 
Wagenaarlaan, nadelig werkt op de aantrekkingskracht van de rondom het Máximaplein 
gevestigde winkels en andere bedrijven;  

- het college op enig moment middels het nemen van een verkeersmaatregel een definitief 
besluit over de knip neemt waartegen bezwaar mogelijk is;  

- veiligheid van alle verkeersdeelnemers voor de raad uiteindelijk prioriteit heeft;  
 
verzoekt het college:  
- alles in het werk te stellen om te voorkomen dat de knip tussen de Hekkerdreef en de Jan  
 Wagenaarlaan daadwerkelijk aangebracht moet worden. Dit mag echter niet ten koste  
 gaan van de veiligheid. Hierbij worden in ieder geval de volgende opties meegenomen:  

- bewerkstelligen gedragsverandering onder automobilisten uit Tabaksteeg-Zuid;  
- verkeershandhaving;  
- een door de buschauffeurs te bedienen verkeersregelinstallatie;  
- versneld realiseren van de doorsteek Ben Pon Baan-Grasdrogerijweg-

Hamersveldseweg;  
-  veilige herinrichting van de verkeerssituatie ter plaatse waarbij er rekening mee wordt 

gehouden dat er géén knip wordt aangebracht; 
 
en gaat over tot de orde van de dag.” 
 
De heer Saaltink zegt dat de aanleg van een vrije busbaan naar een nieuw te bouwen 
woonwijk door een bestaande woonwijk lastig is. Voor in meerderheid genomen raadsbeslui-
ten, ook als je het er niet mee eens was, draagt de raad de volledige verantwoordelijkheid. 
Het is mede zijn stommiteit dat de vrije busbaan uit alle eerdere plannen is weggevaagd. In 
de eerste plaats dankt hij de bewonersadviesgroep die op basis van onderzoek een zo goed 
mogelijk stuk heeft uitgebracht. Dat er daarnaast een tweede groep bewoners is geweest die 
kritisch naar de plannen heeft gekeken en gepoogd heeft haar standpunten naar voren te 
brengen, is een goede zaak. De afgelopen periode hebben raadleden veel materiaal ontvan-
gen en hij heeft daar ook zeer kritisch naar gekeken. In zijn optiek is het kernpunt ook de vei-
ligheid. Veiligheid is ook een zaak van iets met elkaar doen. Dat is wellicht een taak voor de 
wijk als geheel om daarover met elkaar in debat te gaan. Uit alle informatie komen wel vra-
gen naar voren. Is de communicatie tussen alle partijen wel goed verlopen? Kan de wethou-
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der bevestigen dat provincie, Connexxion en anderen adviesorganen zich kunnen vinden in 
dit voorstel? Er is al veel gezegd over de knip. Naar een aantal maatregelen uit voorstel 
moet nog goed worden gekeken. Daarover moet deskundig advies worden ingewonnen en 
de raad moet dan ook bij de definitieve besluitvorming worden betrokken. Hij voelt niets voor 
een nieuwe ‘Hamersveldsewegsituatie’; nieuwe aanpassingen gaan altijd gepaard met extra 
kosten. Alvorens hij een definitief standpunt inneemt, wacht hij de beantwoording van de 
wethouder af.  
 
De heer Madiol zegt dat het gaat om oorzaak en gevolg. Een meerderheid van de toenmali-
ge raad heeft jaren geleden besloten meer woningen in de Tabaksteeg te bouwen dan was 
gepland. Het toegenomen woningvolume nam deels de plaats in van een vrijliggende bus-
baan. De herindeling van de Tabaksteeg is op basis van de nieuwe situatie in het betreffen-
de bestemmingsplan opgenomen en door de raad vastgesteld. Alle bewoners van de Hek-
kerdreef en de Jan Wagenaardreef wisten of konden weten dat er een bus door die straat 
zou komen. In november 2012 heeft de raad een motie aangenomen waarin de wethouder 
wordt opgedragen samen met de inwoners van de Tabaksteeg en Leusden-Zuid alle ver-
keersknelpunten in één keer op te lossen. In januari 2013 nam het bestuur van D66 het ini-
tiatief om de bewoners een podium te geven om de betreffende verkeersknelpunten in deze 
beide wijken in kaart te brengen. De grote opkomst was voor de gemeente mede aanleiding 
om de bewoners uit te nodigen zitting te nemen in een bewonersadviesgroep. Aan deze ad-
viesgroep hebben bewoners van beide wijken deelgenomen. Nu ligt het raadsvoorstel voor 
ter besluitvorming. Hierin zijn veel maatregelen opgenomen om de knelpunten op te lossen 
en de veiligheid te verbeteren. Op de maatregelen is van alle kanten positief gereageerd. De 
huidige situatie bestaat nu al zeven jaar. D66 wil dat er nu zo snel mogelijk tot uitvoering van 
de maatregelen wordt overgegaan. Het voorgestelde bustracé doet veel stof opwaaien. De 
BCT heeft het voorstel voor een alternatieve busroute via brieven en pers aan de raad duide-
lijk gemaakt. De raadsleden hebben zich ter plaatste uitvoerig laten informeren. Uiteraard 
staat spreker open voor suggesties die een grotere veiligheid, meer efficiency en een na-
tuurvriendelijke oplossing denken te bieden, zeker als die worden ondersteund door 700 
handtekeningen. D66 is immers een partij van burgerparticipatie en referenda. Als er slechts 
een beperkt aantal personen is aangewezen op ov, dan is het van maatschappelijk belang 
dat dit ov er komt. Bovendien moet het ov op een zodanige afstand zijn dat het nuttig en effi-
ciënt is. Dit maatschappelijk belang heeft in de afweging van D66 prioriteit gekregen. Niet ie-
dere bewoner zal zich in deze oplossing kunnen vinden. Soms gaat het collectief belang voor 
eigen belang. D66 vindt het jammer dat het college niet heeft geprobeerd diens keuze toe te 
lichten om de weerstand weg te nemen.  
De bus doet het centrum van de wijk aan. In de nabijheid daarvan liggen het gezondheids-
centrum en een appartementengebouw waarin veel ouderen wonen. Juist voor deze inwo-
ners is ontsluiting via het ov op korte loopafstand belangrijk om zelfstandig en mobiel te blij-
ven: een bus tussen beide wijken die ook ´s avonds en in het weekend voor iedereen be-
schikbaar is. Zeker met een tweede bushalte hebben inwoners van Leusden-Zuid op redelij-
ke loopafstand ov beschikbaar. De belofte wordt ingelost aan de bewoners van de Tabaks-
teeg die zeven jaar naar de Arnhemseweg of de Maanweg moeten om de bus te nemen. Alle 
maatregelen die worden genomen, zoals circa 1000 auto’s minder op de Hekkerdreef door 
de knip en halvering van het vrachtverkeer en diverse maatregelen voor fietsers en voetgan-
gers bevorderen de veiligheid in hoge mate. Ook nu kan de raad besluiten geen knopen door 
te hakken. D66 heeft nagedacht over uitstel. De wetenschap dat de provincie en de vervoer-
der hier niets in zien, weerhoudt D66 van uitstel, zeker nu de gedeputeerde heeft aangege-
ven dat buslijn 80 straks de wijk helemaal niet meer aandoet en rechtstreeks via de Arnhem-
seweg naar Amersfoort rijdt. Daarmee vervalt de verbinding tussen Leusden-Centrum en 
Leusden-Zuid. Hiermee worden het nieuwe medisch-diagnostisch centrum  
Meander in de Hamershof en het nieuwe ziekenhuis minder makkelijk bereikbaar. D66 vindt 
dat onaanvaardbaar. Daarom maakt D66 nu de keuze. D66 stemt in met het nieuwe ver-
keers- en vervoersplan inclusief de daarin opgenomen busroute. Tot slot dient D66 een 
amendement in betreffende de tweede bushalte op dit tracé. Deze halte wordt nadrukkelijk 
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genoemd in het advies van de bewonersadviesgroep als voorwaarde voor de busroute. Juist 
op aandringen van de bewonersadviesgroep heeft de provincie geluisterd naar de argumen-
ten van de wethouder.  
 
Wethouder Rolle zegt dat het voorstel dat het college heeft voorgelegd, een afgewogen pak-
ket maatregelen is met betrekking tot doorstroming, veiligheid en gebruiksgemak. Daarom is 
een zorgvuldige afweging geboden. Als het over veiligheid aan de westkant van de wijk gaat, 
Hekkerdreef, Jan Wagenaarlaan, is er een zorgvuldig afgewogen pakket maatregelen ge-
noemd. Er komt een bus bij en er moet minder verkeer zijn. Dat is een belangrijk punt bij de 
veiligheid. Hoe kan ervoor worden gezorgd dat er minder verkeer komt? De busroute is af-
gesloten voor verkeer. Naast de busroute liggen twee makkelijk bereikbare parkeerterreinen. 
Mensen zijn gewend de busroute te gebruiken in plaats van de Ben Pon Baan. Dan is het 
moeilijk mensen ertoe te bewegen de Ben Pon Baan alsnog te gaan gebruiken als de bus-
route voor verkeer wordt afgesloten. Bij afsluiting van de busroute is het zeer eenvoudig de 
parkeerterreinen als sluiproute te gebruiken. De gemeente wil niet dat die sluiproute ontstaat. 
Daarmee staat het verminderen van verkeer op de Hekkerdreef op de tocht. Daarom ont-
raadt het college met kracht het aannemen van de motie. De voorgestelde manieren in de 
motie om het sluipverkeer te ontmoedigen zijn, het gedrag van de automobilist kennende, 
volstrekt onvoldoende.  
De knip wordt in nauw overleg met de ondernemers aangebracht. Daarover is al een uitvoe-
rig gesprek geweest. Het college zal er zoveel mogelijk op aansturen dat de snelheid van de 
auto’s bij de diverse oversteekplaatsen op de Hekkerdreef wordt verminderd. Fysieke maat-
regelen nemen wordt een moeilijke zaak. Als daar een busroute is gepland, wordt dat een 
grote ‘hobbelpartij’. Het college wil ten aanzien van de veiligheid vooral inzetten op vermin-
dering van de hoeveelheid auto’s. Op dit moment rijden er veel auto’s en tot nog toe zijn daar 
geen ongelukken gebeurd.  
 
De heer Vos vraagt of de veiligheid voor de wethouder de hoogste prioriteit is. 
 
Wethouder Rolle antwoordt dat veiligheid een belangrijke prioriteit is. Zoals de heer Vos als 
deskundige op verkeersgebied weet, zal verkeer nooit geheel veilig kunnen zijn. Bereikbaar-
heid, gebruiksgemak en doorstroming zijn belangrijk. De VVD veronderstelt dat er bij de be-
wonersadviesgroep geen experts betrokken waren. Hij wijst erop de bewonersadviesgroep 
gebruik kon maken van deskundigheid van de verkeersambtenaren. Er wordt veel gekeken 
naar de parkeerterreinen aan de westzijde van het blok. Aan de oostzijde ligt ook een par-
keerterrein. Als het parkeerterrein aan de westzijde vol is, is vaak aan de oostzijde nog veel 
parkeerruimte beschikbaar. Leusden ’90 vroeg of de provincie en Connexxion zich tot in 
lengte van dagen konden vinden in dit voorstel. Hij beantwoordt die vraag met ‘ja’. Het 
amendement over de tweede bushalte wordt door het college ondersteund.  
 
De heer Genders heeft overleg gehad met de fractie van ChristenUnie-SGP en het CDA. Er 
is een tekstuele wijziging voorgesteld in de motie. De partijen hebben aangegeven deze mo-
tie te zullen steunen.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
‘De Knip’ nabij parkeerplaatsen winkelcentrum Tabaksteeg  
 
overwegende dat:  
- een van de maatregelen, voorgesteld door de Bewonersadviesgroep Tabaksteeg, name-

lijk het aanbrengen van een afsluiting van de doorgaande (bus)route Hekkerdreef-Jan 
Wagenaarlaan, nadelig werkt op de aantrekkingskracht van de rondom het Máximaplein 
gevestigde winkels en andere bedrijven;  

- het college op enig moment middels het nemen van een verkeersmaatregel een definitief 
besluit over de knip neemt waartegen bezwaar mogelijk is;  

- veiligheid van alle verkeersdeelnemers voor de raad uiteindelijk prioriteit heeft.  
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verzoekt het college:  
- alles in het werk te stellen om te voorkomen dat de knip tussen de Hekkerdreef en de  

Jan Wagenaarlaan daadwerkelijk aangebracht moet worden. Hierbij worden de best pas-
sende maatregelen getroffen op het gebied van verkeersveiligheid. Hierbij worden in ieder 
geval de volgende opties meegenomen:  
- bewerkstelligen gedragsverandering onder automobilisten uit Tabaksteeg-Zuid;  
- verkeershandhaving;  
- een door de buschauffeurs te bedienen verkeersregelinstallatie;  
- versneld realiseren van de doorsteek Ben Pon Baan-Grasdrogerijweg-

Hamersveldseweg;  
- veilige herinrichting van de verkeerssituatie ter plaatse waarbij er rekening mee wordt 

gehouden dat er géén knip wordt aangebracht; 
  

en gaat over tot de orde van de dag.” 
 
De heer Anten vraagt wat het precies het verschil is met de oude motie.  
 
De heer Genders antwoordt dat hiermee met nog meer nadruk wordt aangegeven dat de 
verkeersveiligheid vooropstaat.  
 
Mevrouw Jansen zegt naar aanleiding van de motie: de best mogelijke oplossing voor vei-
ligheid. Mocht het zo zijn dat dit toch de knip is, is dat dan ook akkoord? 
 
De heer Genders beaamt dit.  
 
Mevrouw Pouwels geeft aan dat de ChristenUnie-SGP een beroep wil doen op de bewo-
ners. Haar fractie legt zich er niet zomaar bij neer dat een knip de oplossing moet bieden. Zij 
wil de bewoners een kans geven om voor de aangewezen route te kiezen. Het amendement 
over de extra bushalte wordt door de ChristenUnie-SGP niet gesteund. Het proces om te 
komen tot de extra bushalte was niet duidelijk. De ChristenUnie-SGP is niet overtuigd van de 
noodzaak voor een extra bushalte.  
 
De heer Madiol zegt dat in het amendement over de extra bushalte in de toelichting staat dat 
de halteplaats nodig is voor bewoners van Leusden-Zuid om ´s avond en in het weekend op 
redelijke loopafstand gebruik te kunnen maken van de bus. Ten aanzien van de gelopen 
procedure geeft hij de wethouder het voordeel van de twijfel. De wethouder heeft aangege-
ven dat hij het amendement omarmt en daarmee gaat spreker ervan uit dat er een goede 
procedure is gevolgd. De halte wordt in overleg met de omwonenden daar geplaatst. Het is 
jammer dat de ChristenUnie-SGP het amendement op basis van een procedure afwijst.  
 
De heer Vos zegt dat het CDA het amendement afwijst. Het CDA meent dat de straal rond 
de bushalte voldoende is. Ten aanzien van de verkeersveiligheid binnen dat kleine gebied 
zijn er zoveel maatregelen dat mensen door de bomen het bos niet meer zien. Juist door 
minder maar wel efficiënte maatregelen kan de verkeersveiligheid worden verbeterd.  
 
Wethouder Rolle heeft goed geluisterd naar de beantwoording van de vraag van mevrouw 
Jansen. Het college meent dat de meest veilige maatregel de knip is.  
 
Het amendement wordt in stemming gebracht: 
Voor zijn de fracties van GroenLinks, Leusden ’90, D66 en de PvdA. Dat zijn 9 stemmen en 
daarmee is het amendement verworpen.  
 
Het collegevoorstel wordt unaniem aangenomen.  
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Voor de gewijzigde motie zijn de fracties van ChristenUnie-SGP, CDA, VVD en Leusden ’90. 
De motie is met stemmen 12 voor aangenomen. 
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
- een krediet van € 550.000,00 beschikbaar te stellen voor de uitvoering van de door de 

bewonersadviesgroep voorgestelde verkeersmaatregelen, met uitzondering van de op 
pagina 3 en 4 van het raadsvoorstel vermelde maatregelen 1 t/m 4, en voor de afronding 
van de werkzaamheden op de De Roo van Alderwereltlaan;  

- de uitvoeringskosten voor € 25.000,00 te dekken vanuit een financiële bijdrage van GEM 
Tabaksteeg en voor € 525.000,00 vanuit de reserve bovenwijkse voorzieningen;  

- begrotingswijziging nummer 2013-1027 van de Algemene Dienst vast te stellen.  
 
6. Geheimhouding monitor kredietcrisis  
De heer Overweg vindt dit een belangrijk onderwerp. De ChristenUnie-SGP heeft zich sa-
men met D66 ervoor ingespannen zoveel mogelijk transparantie te krijgen als het gaat om 
Leusdense projecten. Een aantal gegevens moet geheim blijven omdat het financiële belang 
van de gemeente in het geding is. Bij de vorige monitor is afgesproken dat er altijd een pu-
blieksversie zou komen. Daarnaast zouden alleen die punten geheim blijven die ook echt 
geheim moeten blijven. Nu is wel alles geheim, dat is lastig. Hij wil graag in gesprek met bur-
gers over projecten in Leusden. Het is niet duidelijk wat geheim en wat openbaar is. Daar-
naast wil hij weten, met het oog op de verkiezingen, wat raadsleden wel of niet naar buiten 
kunnen brengen. Met een publieksversie van de kredietmonitor is dat voor iedereen duidelijk.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
 
ondergetekenden stellen voor het besluit aan te vullen met de volgende beslispunten:  
2. dat het college een openbare versie van de Monitor Kredietcrisis Grondbedrijf december 

2013 opstelt en deze alsnog aan de stukken van deze raadsvergadering toevoegt;  
3. dat elke volgende Monitor Kredietcrisis Grondbedrijf een openbaar raadsstuk zal zijn 

waarbij, zo nodig, de financiële belangen van de gemeente en de daarmee samenhan-
gende informatie worden opgenomen in een geheime bijlage.”  

 
Toelichting:  
Door de door het college voorgestelde tekst wordt het (de leden van) de raad (weer) onmo-
gelijk gemaakt over de projecten c.q. grondexploitaties van het Grondbedrijf met de inwoners 
te communiceren. De roep om transparant gemeentebeleid wordt steeds luider, maar is ze-
ker niet nieuw. Kortheidshalve verwijzen wij naar het zogenoemde Rapport Elzinga1), in het 
bijzonder naar paragraaf 9.4 Publieke verantwoording en de controlerende functie van de 
raad.  
Informeel overleg met het college heeft niet geleid tot wijziging in de geheimhouding van de 
Monitor Kredietcrisis Grondbedrijf in de door de raad gewenste richting van grotere transpa-
rantie.  
Het amendement wil de transparantie van het beleid van de gemeente versterken, met er-
kenning van de noodzaak om de financiële belangen van de gemeente te beschermen.  
1) Rapport van de Staatscommissie Dualisme en lokale democratie, Uitgeverij. Samson, 
[2000], pagina 250-251 
 
De heer Madiol geeft aan dat als de fractiespecialist van D66 samen met de ChristenUnie-
SGP dit amendement zo inbrengt, hij daar weinig aan heeft toe te voegen. De afgelopen 
maanden heeft hij gemerkt dat zaken die in beslotenheid worden verteld, worden ingehaald 
door het kennistalent van de burger. Dat moet niet worden onderschat.  
 
De heer Van Herpen laat weten dat de PvdA mede namens GroenLinks sympathiek tegen-
over het amendement staat. Wordt het voor de burger opener als er twee versies van een 
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rapport liggen: één voor de raad en een verwaterde versie voor de burgers? Hij is voor 
openheid maar het moet wel een doel dienen. Daarom is hij tegen het amendement. 
 
De heer Overweg vraagt geen verwaterde versie, hij vraagt transparantie en helderheid. Bij 
de vorige kredietmonitor is ook een publieksversie uitgegeven. Vond de PvdA dat een verwa-
terde versie? De grens is niet duidelijk. Hij heeft daar samen met D66 naar gekeken. Het is 
onduidelijk wat wel of niet naar buiten mag worden gebracht. Hij wil als politicus transparant 
zijn richting de burgers. Hij wordt wel vervolgd als hij geheime zaken naar buiten brengt.  
 
De heer Van Herpen zegt dat als alles wat geheim moet blijven uit het rapport wordt ge-
schrapt, dit een versie oplevert waar veel zaken niet in staan. Als dat openheid is, krijgt de 
burger maar de helft van het verhaal te horen. De andere kant kan niet worden verteld want 
daarover mag niet worden gesproken. Geef dan aan dat er geheime stukken zijn waar alleen 
de raad mee mag werken. Hij zou graag de openheid betrachten, maar er zijn gemeentelijke 
belangen waardoor dit niet kan. De burger betaalt dan de rekening omdat er zaken naar bui-
ten komen die niet naar buiten mogen.  
 
De heer Madiol citeert uit het rapport van de commissie Elzinga: “een derde aspect is het 
recht op informatie dat de actieve staatsburger nodig heeft om de gemeentelijke overheid ac-
tief te bevragen. Zo beschouwt staat de controlerende taak van de raad in belangrijke mate 
in het teken van openbare publieke verantwoording. Versterking van die functie is een we-
zenlijk element voor het behoud van de vitaliteit van de lokale representatieve democratie.”  
 
De heer Van Herpen vindt het een prima citaat. Als de raad die openheid in totaliteit naar de 
burger wil betrachten, loopt de raad tegen grenzen aan waar de burger niet blij mee is. Men-
sen met zakelijke belangen kunnen dan kennisnemen van die feiten en er gebruik van ma-
ken. De burger is erbij gebaat dat in zijn belang financiële zaken geheim worden gehouden.  
 
De heer Madiol geeft aan dat de grootste kritiek van de burgers in Nederland op de politiek 
is: de transparantie. Het amendement vraagt het college een scheiding te maken tussen ge-
heime en openbare zaken. Er zijn altijd zaken die om geheimhouding vragen, maar de stuk-
ken die minder kwetsbaar zijn, wil hij in de openbaarheid brengen. Daarnaast zijn bewoners 
vaak op de hoogte van stukken die hij in geheimhouding heeft gehoord. Hij moet daarover in 
openbaarheid kunnen spreken, anders is hij zijn functie als raadslid niet waard.  
 
De heer Saaltink heeft gekeken wat er vanuit de geheime notitie aan de burger kan worden 
verteld. De burger weet dat het crisis is en dat zaken kunnen gaan rammelen. Hij kan in de 
stukken niets vinden waarmee hij de burger echt kan informeren. Hij wil de zaken laten zoals 
ze zijn. Dat er zaken ‘zingen’ in het dorp voordat er officiële besluiten zijn, gebeurt nu een-
maal.  
 
De heer Overweg zegt dat Leusden ’90 aangeeft zaken geheim te willen houden tot er be-
sluitvorming heeft plaatsgevonden. Hij wil de burger graag meenemen in die trajecten waarin 
openheid gegeven kan worden. Hij meent dat uit deze monitor kredietcrisis een aantal zaken 
die nu geheim zijn openbaar gemaakt kunnen worden.  
 
De heer Saaltink kan met geen mogelijkheid iets ontdekken waarover het college via een 
apart A4’tje openheid van zaken zou moeten geven.  
 
De heer Piersma wil ook graag openheid, openbaarheid en een open discussie om de bur-
ger de gelegenheid te geven hiervan kennis te nemen. Dat moet ruim worden opgepakt. In 
de raadsinformatiebrief staat de voortgang van projecten ruimschoots vermeld. In de monitor 
kredietcrisis wordt heel zorgvuldig een aantal zaken gemonitord die gevoelig liggen, omdat 
het de concurrentie- of onderhandelingspositie van de gemeente betreft. Daar kunnen part-
ners dankbaar misbruik van maken. Het CDA vindt het goed dat de monitor kredietcrisis niet 
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openbaar wordt gemaakt. Hij pleit ervoor de monitor te beperken tot die zaken die echt ge-
heim zijn. Communiceer zo open en duidelijk mogelijk over de projecten die lopen en beperk 
de monitor tot die gevoelige informatie die dan in het geheim behandeld kan worden.  
 
De heer Overweg geeft aan dat ChristenUnie-SGP en het CDA het eens zijn: alleen die za-
ken geheim houden die geheim zijn. Er staan nu ook gegevens in die niet geheim zijn. Er 
staan nu ook openbare gegevens in het stuk. Dat wil de ChristenUnie-SGP niet meer.  
 
De heer Piersma vraagt of de ChristenUnie-SGP het met hem eens is om overal open en tij-
dig over te spreken. In de monitor wordt alleen die gevoelige informatie besproken die de 
raad in vertrouwelijkheid wil behandelen, anders worden overal verschillende versies van 
gemaakt, een versie met gevoelige informatie en de rest is openbare informatie. Op het mo-
ment dat onderwerpen aan de orde zijn, kunnen deze de wereld in gebracht worden. Dit 
amendement is te gekunsteld.  
 
De heer Madiol zou de heer Piersma bijna een hand geven bij het woord gevoelige informa-
tie. Er staan zaken in de monitor kredietcrisis die geen gevoelige informatie zijn.  
 
De heer Piersma vraagt of de vorige spreker het ermee eens is dat de monitor beperkt moet 
worden tot die informatie waarvan partijen vinden dat die in vertrouwelijkheid besproken 
moet worden. Alle andere informatie kan zo snel mogelijk openbaar worden.  
 
De heer Madiol geeft aan dat het CDA een andere weg bewandelt maar met hetzelfde doel. 
Hij is het eens met de vorige spreker.  
 
De heer Overweg meldt dat de tekst van het amendement is aangepast. In de monitor kre-
dietcrisis komt alleen belangrijke financiële informatie en de rest wordt gewoon openbaar.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
 
ondergetekenden stellen voor het besluit aan te vullen met de volgende beslispunten:  
3. dat elke volgende Monitor Kredietcrisis Grondbedrijf uitsluitend geheime informatie zal  
 bevatten voor de financiële belangen van de gemeente.”  
 
Toelichting:  
Door de door het college voorgestelde tekst wordt het (de leden van) de raad (weer) onmo-
gelijk gemaakt over de projecten c.q. grondexploitaties van het Grondbedrijf met de inwoners 
te communiceren. De roep om transparant gemeentebeleid wordt steeds luider, maar is ze-
ker niet nieuw. Kortheidshalve verwijzen wij naar het zogenoemde Rapport Elzinga1), in het 
bijzonder naar paragraaf 9.4 Publieke verantwoording en de controlerende functie van de 
raad.  
Informeel overleg met het college heeft niet geleid tot wijziging in de geheimhouding van de 
Monitor Kredietcrisis Grondbedrijf in de door de raad gewenste richting van grotere transpa-
rantie.  
Het amendement wil de transparantie van het beleid van de gemeente versterken, met er-
kenning van de noodzaak om de financiële belangen van de gemeente te beschermen.  
1) Rapport van de Staatscommissie Dualisme en lokale democratie, Uitgeverij. Samson, 
[2000], pagina 250-251 
 
De heer Genders wil graag een reactie van de wethouder.  
 
Wethouder Jansma zegt dat de suggestie dat er meer geheim wordt gehouden dan in verge-
lijkbare gemeenten als Nijkerk en Amersfoort onjuist is. Er is een Najaarsnota en een begro-
ting en daarin worden gronden afgewaardeerd. De suggestie dat gronden worden afgewaar-
deerd zonder dat iemand dat weet, is onjuist. De monitor is informatie, geen besluitvorming. 
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Dat is een wezenlijk verschil. Als er een uitgeklede versie van de monitor kredietcrisis komt, 
bevat die dan wel de juiste waarde om de projecten te beoordelen? Het is dan geen integraal 
stuk meer.  
 
De heer Piersma zegt dat de informatie die toch al bekend is, rustig in de monitor vermeld 
kan worden. Het is geen probleem om zaken toe te voegen die al beschikbaar zijn. Als de 
wethouder meer gronden nodig heeft om de raad te informeren, moet hij de openbare infor-
matie gewoon toevoegen aan de monitor kredietcrisis. Hij wil voorkomen dat er weer nieuwe 
stukken geschreven moeten worden: een monitor met een geheim deel en een monitor die 
ernaast geschreven moet worden.  
 
Wethouder Jansma vertaalt de uitspraak toch naar het eerste amendement dat is ingediend. 
Dan haalt hij alleen het woord publieksversie weg. De raad krijgt dan een document waarvan 
een deel wel en een deel niet openbaar is. Dan kan hij pas een integraal stuk maken. Hierin 
staat dat de raad uitsluitend geheime informatie wenst.  
 
De heer Overweg geeft aan dat hij naar een weg zoekt om duidelijk te krijgen welke informa-
tie daadwerkelijk geheim is. Alles wat daarbij komt, kan erbij gezet worden. Als de geheime 
informatie geel wordt gearceerd, is hij tevreden. Nu moeten raadsleden voor elk project zoe-
ken wat zij wel en niet naar buiten mogen brengen. Nu kan hij bepaalde zaken van burgers 
niet bevestigen omdat hij niet weet of dat naar buiten gebracht mag worden. Hij kent de wet-
houder als iemand die ook transparant is.  
 
Wethouder Jansma worstelt met wat de heer Overweg zegt. Welke aanpassingen maken dit 
amendement wezenlijk anders dan het eerste amendement? Hij vertaalt het amendement als 
volgt: de raad ontvangt een monitor kredietcrisis van het grondbedrijf waarvan een deel ge-
heim is. Dat staat er niet, maar zo vertaalt hij het amendement wel.  
 
De heer Piersma wil niet dat er een document komt waaruit een publieksversie gemaakt 
moet worden. Hij wil dat het college aangeeft: dit is de monitor die niet naar buiten gaat. Als 
daarbij extra informatie nodig is om de monitor uit te leggen, is dat prima. Hij wil niet dat er 
nog veel werk wordt besteed aan het schrijven van een publieksversie.  
 
De heer Van der Horst merkt op dat de wethouder graag volledige informatie wil geven. De 
raad zegt dat er onderscheid moet zijn tussen geheim en niet geheim. Met kleuren aangeven 
wat geheime informatie is, geeft de raadsleden duidelijkheid over wat zij wel en niet naar bui-
ten kunnen brengen.  
 
Wethouder Jansma zegt dat het dan wel een raar document wordt. Er komt dan wellicht 
openbare informatie naar buiten die niet compleet is. Hij raadt deze variant niet aan.  
 
De heer Van der Horst heeft de monitor gelezen. Het is vaak een intro met niet geheime in-
formatie. Hij ziet een document met kleuren wel zitten.  
 
De heer Piersma zegt dat als de kleuren uit de monitor worden weggelaten, er geen monitor 
is. Er wordt niet over de monitor gecommuniceerd en de openbare informatie komt via een 
andere weg wel naar de raad. De monitor kredietcrisis is een geheim stuk en daarin zit ook 
informatie die al op andere manieren met de raad is gedeeld. De wethouder kan in elke 
raadsinformatiebrief aangeven wat in de informatievoorziening meegenomen dient te wor-
den. Kan een weg worden gevonden waardoor er geen extra werk verricht hoeft te worden?  
 
Wethouder Jansma geeft aan dat het college die informatie al geeft via de Voorjaarsnota, de 
begroting, de Jaarrekening en een Najaarsnota. Als het nodig is, komen er voorstellen over 
projecten.  
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De heer Piersma begint te twijfelen of er wel een amendement moet worden aangenomen. 
Hij meent dat de huidige werkwijze beter gehandhaafd kan blijven.  
 
De heer Saaltink zegt dat alles wat in de notitie staat met de daarbij gegeven toelichtingen 
nodig is om raadsleden een goed inzicht te geven in de geheime stukken. Over alles wat 
daarin openbaar is, is al op vele andere manieren gecommuniceerd. Hij zal het amendement 
niet steunen.  
 
Het amendement wordt in stemming gebracht. Voor zijn de fracties van ChristenUnie-SGP 
en D66. Het amendement is met 5 stemmen voor verworpen.  
 
Het raadsvoorstel wordt unaniem aangenomen.  
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de door het college opgelegde ge-
heimhouding ten aanzien van Monitor Kredietcrisis Grondbedrijf december 2013 en de 
daarmee samenhangende informatie te bekrachtigen.  
 
7. Herziening belastingverordening een aanpassing tarieven 2014 
Mevrouw Den Herder zegt dat D66 een amendement leges kinderopvang wil indienen. Het 
is voor mannen en vrouwen met kinderen van groot belang om de mogelijkheid te hebben te 
werken en zich verder te ontwikkelen. Dat valt of staat met goede kinderopvang. De kinder-
opvang moet veilig, verantwoord en controleerbaar zijn. D66 is van mening dat in de ge-
meente Leusden diverse vormen van kinderopvang worden aangeboden aan gezinnen met 
kinderen. Naast reguliere centra moet er via gastouderopvang kleinschalige goedkopere op-
vang mogelijk zijn. D66 vindt de leges voor het starten van kinderopvang in Leusden te hoog, 
helemaal voor het gastouderschap. Gastouderschap is kleinschalig en laagdrempelig. Dat de 
gemeente kostendekkend wil zijn in de leges juicht D66 toe. Zij begrijpt niet waarom Leusden 
een van de duurste gemeenten in Nederland is. 300 gemeenten brengen helemaal geen le-
ges in rekening. Zover wil D66 niet gaan. Gemeenten die wel leges in rekening brengen, ver-
rassen D66 ook. De afhandeling gaat goedkoper en sneller dan in Leusden. D66 stelt voor 
dat de gemeente zich aansluit bij een gemiddeld tarief voor Nederland. D66 wil het tarief ver-
lagen naar € 510,00. Door meer kostenefficiënt te werken kan dit nog steeds kostendekkend. 
Hierdoor wordt de startende ZZP’er niet gefrustreerd en mannen en vrouwen kunnen blijven 
werken.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
Tarieventabel leges 2014, gastouderopvang;  
 
ondergetekende(n) stelt/stellen voor de tarieventabel Leges 2014 als volgt te  
wijzigen:  
- Hoofdstuk 5 Kinderopvang  
 - 3.5.1.2. het bieden van gastouderopvang als bedoeld in artikel 1.45, tweede lid, van de  
  Wet kinderopvang en kwaliteitseisen peuterspeelzalen € 510,00.”  
 
Toelichting:  
Omdat door bezuinigingsmaatregelen Kinderopvangcentra aanmerkelijk duurder zijn gewor-
den, zijn veel ouders aangewezen op goedkopere alternatieven, zoals gastouderopvang. 
Gastouderopvang is vaak kleinschalig en een bedrag aan legeskosten van € 758,00 zoals 
door de gemeente Leusden wordt gehanteerd, kan de reden zijn dat gastouders afhaken en 
dat gezocht gaat worden naar alternatieven buiten de registratie. Dat is een ongewenste 
ontwikkeling.  
Blijkens de website van de organisatie voor gastouderbemiddeling, Mijngastouderopvang 
(http://www.mijngastouderopvang.nl/leges-registratie-gastouder-in-landelijk-register-
kinderopvang.html) is de gemeente Leusden nog steeds een van de koplopers waar het gaat 
om de legestarieven voor de inschrijving in het Landelijk Register Kinderopvang en Peuters-
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peelzalen (€ 758,00). Dit geldt ook indien alleen gekeken wordt naar de groep van gemeen-
ten (27) die het legesgeld ook gebruiken voor de eerste GGD- inspectie bij de nieuwe gast-
ouder of de nieuwe locatie. Over het algemeen hanteren deze gemeenten een legestarief dat 
ligt op gemiddeld ongeveer € 500,00.  
Het legesbedrag is opgebouwd uit de kosten voor GGD-inspectie van circa € 430,00 en de 
kosten voor administratieve verwerking. Leusden rekent hiervoor een bedrag van ruim 
€ 300,00, terwijl andere gemeenten hiervoor helemaal geen kosten in rekening brengen of 
een veel lager bedrag variërend van ca. € 70,00 tot € 120,00. Wij zijn van mening dat deze 
administratieve verwerking ook in Leusden efficiënter zou moeten waardoor de kosten van 
leges aanmerkelijk kunnen worden beperkt. 
Aangezien uitgegaan wordt van twee vergunningen per jaar, zou het financieel tekort leiden 
tot (het fictieve bedrag) van € 510,00. Dit is op de begroting een zodanig laag bedrag dat hier 
geen dekking voor gegeven hoeft te worden. 
 
De heer Overweg is het eens met het amendement van D66. De uitleg ondersteunt hij niet. 
De ChristenUnie-SGP vindt dat de leges nu te hoog zijn, het moet goedkoper. Dat is de eni-
ge reden om het amendement aan te willen passen. Hij heeft een tweede punt en dat is 
stichting Manitoba. Naar aanleiding van de vragen in de informatieronde heeft hij schriftelijk 
antwoord gekregen. De dubbele aanslag ozb is in ieder geval ongedaan gemaakt. Dan is er 
nog het punt Toeristenbelasting. Tijdens de begrotingsbehandeling heeft hij de gevolgen 
hiervan voor Manitoba niet voorzien. Hij kwam er te laat achter dat Manitoba toeristenbelas-
ting moet betalen en dat wil de ChristenUnie-SGP niet. Hij wil de stichting koesteren; via 
scouting kunnen vaak problemen van kinderen opgelost. Hij wil graag dat de scouting kan 
voortbestaan. Hij is zich ervan bewust dat als deze stichting wordt uitgezonderd, er dan wel-
licht meer stichtingen in aanmerking komen voor het niet betalen van toeristenbelasting, bij-
voorbeeld de YMCA. De ChristenUnie-SGP heeft het amendement heel eng gemaakt: alleen 
scouting betaalt geen toeristenbelasting. Als het om schoolkampen gaat, moet er wel toeris-
tenbelasting worden betaald. Amersfoort kent helemaal geen toeristenbelasting. De Chris-
tenUnie-SGP stelt voor ten aanzien van scouting geen belasting te heffen. Spreker stelt voor 
te kijken of andere jeugd- en schoolkampen in de toekomst ook vrijgesteld kunnen worden 
van toeristenbelasting. De scouting ontvangt niet zoals sportclubs een subsidie en hij wil op 
deze manier de scouting tegemoetkomen.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
verordening op de heffing en invordering van de toeristenbelasting 2014; 
 
ondergetekenden stellen voor: 
de volgende tekst als 3e vrijstelling toe te voegen aan artikel 4 van de verordening: 
3a. door een minderjarige die tijdelijk in de gemeente verblijft als deelnemer aan een scou-

tingkamp op scoutingterreinen; 
3b. door begeleiders van minderjarigen als bedoeld in lid 4.3.a.” 
 
Toelichting: 
Concrete aanleiding voor dit voorstel is dat de scoutinggroep ‘Manitoba’’ vanaf 2014 toeris-
tenbelasting moet gaan betalen, terwijl ze dat daarvoor nooit hoefde te doen. Manitoba doet 
goed werk voor onze jeugd in Leusden en doet dat zonder structurele subsidie van de ge-
meente Leusden. De verwachting is dit geen financieel effect heeft op de begroting. 
 
De heer Van der Horst steunt het amendement namens GroenLinks en de PvdA voor de 
vrijstelling van toeristenbelasting voor de scouting. Scouting is geen commerciële club. Zij 
zet zich met veel vrijwilligers in voor de jeugd en heeft echt een maatschappelijk meerwaar-
de. Door de inzet van de vrijwilligers kunnen kampen georganiseerd worden voor € 3,00 per 
overnachting. De toeristenbelasting van € 1,00 is een verhoging van 33%. Hij wil deze uit-
zondering zien als een vangnet voor de armsten van Nederland.  
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De heer Saaltink vraagt de heer Van der Horst waarom de uitzondering dan niet geldt voor 
de YMCA. Het is een non-profitorganisatie die voor en met jongeren werkt. De kampen wor-
den veelal door vrijwilligers met begeleiding opgezet. Hij ziet de verschillen niet.  
 
De heer Van der Horst zegt dat de YMCA kampeerweekenden organiseert. Scouting kent 
een breder scala aan activiteiten. Scouting zit niet in de concurrentiesfeer van campings. 
Boeren proberen ook campingactiviteiten aan te bieden. Op dit moment wil GroenLinks/PvdA 
alleen de knip aanbrengen bij de scouting.  
 
De heer Saaltink verschilt daarover van mening. Hij ziet de YMCA niet als commerciële in-
stantie die kampen organiseert voor broodwinning.  
 
De heer Overweg begrijpt dat de YMCA goed werk doet, maar dat heeft wel een ander ka-
rakter dan het werk van Manitoba. De YMCA heeft altijd belasting betaald. Deze groep be-
taalt nu geen belasting en hij stelt voor deze groep nu ook geen belasting te laten betalen. Er 
hoeft geen dekking voor te worden gezocht omdat er in de begroting geen rekening is ge-
houden met de belastingbetaling van Manitoba. Als Leusden ‘90 vindt dat de YMCA ook 
geen toeristenbelasting hoeft te betalen wil hij zich daarin eerst verdiepen. Zij heeft wel pro-
fessionele krachten die het werk begeleiden. 
 
De heer Saaltink merkt op dat de scouting via het landelijk bureau ook beschikt over profes-
sionele krachten. Hij heeft zelf veel ervaring met het werken in diverse jeugd- en jongeren-
kampen, zowel van de scouting als de YMCA en andere organisaties.  
 
De heer Overweg geeft aan dat Manitoba geen professionele krachten in dienst heeft.  
 
Wethouder Jansma zegt dat de legesverordening voortkomt uit de legesverordening uit 
2009. Daarin is de notitie Kostendekkendheid vastgesteld. Die is geldig vanaf 2010 tot en 
met heden. In 2014 komt er een nieuwe notitie Kostendekkendheid vanwege de RUD 2.0. 
Daarin moeten leges op een transparante manier worden vastgesteld. Nu iets uit de leges-
verordening halen, zoals kosten gastouderschap, is een inbreuk op dat wat de raad zelf heeft 
vastgesteld. Het gastouderverhaal kent in het amendement een suggestie die hij niet kan 
volgen. Het moet maar beter en efficiënter. Kenmerk van de ambtelijk organisatie is dat alles 
zo efficiënt mogelijk wordt uitgevoerd. Er is ook een gemeente die voor gastouderschap 
€ 17,60 in rekening brengt. De raad heeft besloten tot kostendekkendheid en de gemeente 
verdient hier niets aan. De suggestie ‘het moet sneller en efficiënter en dan kan het goedko-
per’ is geen juiste voorstelling van zaken.  
 
De heer Overweg stelt dat er meerdere leges zijn die meer kosten, maar die niet volledig 
worden doorberekend. Er wordt nu een verordening aan die lijst toegevoegd met daarbij ge-
noemd een percentage.  
 
Wethouder Jansma zegt dat de veronderstelling van de heer Overweg juist is. De raad heeft 
daartoe zelf in 2009 besloten.  
 
Mevrouw Jansen merkt op dat in april 2013 een brief is ontvangen van minister Asscher 
waarin staat dat twee gemeenten, Leusden en Woudenberg, excessief hoge bedragen leges 
hebben gevraagd voor gastouders. Die leges zijn inmiddels naar beneden bijgesteld. De  
PvdA dient mede het amendement in. Na onderzoek blijkt dat er gemeenten zijn die minder 
uren in het onderzoek steken. Het gaat erom wat de gemeente doet voor dat bedrag. Hoe-
veel controles voert de gemeente uit, worden mensen begeleid en opgeleid, is er hulp bij het 
invullen van formulieren enz.? Kunnen de keuzes misschien anders ingevuld worden, waar-
door er minder uren nodig zijn en de werkzaamheden goedkoper kunnen?  
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Wethouder Jansma vindt dit luchtfietserij. Het is te makkelijk om te zeggen dat het minder 
kan. Er is beleid vastgesteld waarin staat hoe het college met deze zaak omgaat. Dat wordt 
conform de wensen van de raad uitgevoerd. Bij kostendekkendheid hoort een bepaald uurta-
rief. Dan moet de raad aangeven dat voor gastouderschap geen kostendekkend tarief in re-
kening gebracht moet worden.  
 
De heer Saaltink zegt dat het alleen gaat om de te verlenen vergunning en niet over ver-
volgonderzoeken e.d. 
 
Wethouder Jansma geeft aan dat het om eenmalige leges gaat. Dan over Manitoba. Helaas 
had zij al jaren toeristenbelasting moet betalen. Dat is het probleem. De uitvoering van de 
belasting is overgedragen aan Tricijn en die voert dat conform de regelgeving uit. Ook scou-
ting moet in deze systematiek toeristenbelasting betalen. Daar kan de raad van afwijken, 
maar het is niet zo dat Manitoba nu ineens toeristenbelasting moet betalen.  
 
De heer Overweg geeft aan dit technisch een goed antwoord is. Wat vindt het college in-
houdelijk van het voorstel zoals dat is gedaan door ChristenUnie-SGP?  
 
De voorzitter geeft aan dat het college met één mond spreekt. Hierop wordt niet één wet-
houder op aangesproken.  
 
De heer Overweg concludeert dan dat het college hierover geen mening heeft.  
 
Wethouder Jansma geeft aan dat de ChristenUnie-SGP de discussie aansnijdt bij een finan-
cieel onderwerp. Op die manier reageert hij.  
 
De heer Overweg wil graag van het college zijn conclusie bevestigd hebben dat het college 
het voorstel inhoudelijk niet terecht vindt.  
 
De voorzitter vindt dat deze discussie met de raad gevoerd moet worden. 
 
Wethouder Jansma geeft aan dat een inhoudelijke discussie niet tussen raad en college 
plaatsvindt sinds de instelling van het duale stelsel. Over beide amendementen wil hij het 
volgende meegeven. Mogelijk gaan de stemmen staken bij de amendementen. De legesver-
ordening moet voor 1 januari 2014 worden vastgesteld. Bij stakende stemmen wordt het 
voorstel aangehouden tot de volgende vergadering. Dat kan technisch gezien niet. Na over-
leg met de griffie stelt hij voor dat de raad in een later stadium voor een belastingplichtige de 
leges naar beneden kan bijstellen. Dat gebeurt al met het voorstel voor de ozb waarvoor een 
raadsvoorstel komt op 30 januari 2014. Mochten de stemmen staken, dan stelt hij voor de 
volledige legesverordening vast te stellen. Op 30 januari 2014 kunnen de geamendeerde 
stukken opnieuw op de agenda worden gezet.  
 
Mevrouw Den Herder trekt het amendement van D66 over de leges kinderopvang terug. De 
RUD neemt in de toekomst de leges over en zij heeft begrepen dat de leges dan gelijk wor-
den getrokken met andere gemeenten.  
 
Wethouder Jansma geeft aan dat de RUD-vorming aanleiding is om alle legesverordeningen 
tegen het licht te houden en die opnieuw in de raad te brengen. Hij heeft niets gezegd over 
een tariefswijziging.  
 
Mevrouw Den Herder trekt het amendement in. D66 zal de legesvorming bij het RUD-
verhaal kritisch volgen. 
 
De heer Piersma kan ervoor zorgen dat er vanavond een besluit wordt genomen. Het CDA 
heeft zich laten prikkelen door de argumentatie van de indieners van het amendement over 
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de toeristenbelasting. Als de Jeugdzorg door de gemeente wordt opgepakt en daarmee de 
verantwoording voor preventieve jeugdzorg bij de gemeente terechtkomt, is het een goed ar-
gument dat kinderen op veilige plekken terechtkunnen. Het argument over sportsubsidie is 
een manier om activiteiten in stand te houden. De verhoging van 33% vanwege de toeristen-
belasting, die nooit is gebruikt en nooit is ingeboekt en waarvoor geen dekking hoeft worden 
gezocht, hoeft niet te worden doorgevoerd. Het CDA ondersteunt het amendement over de 
toeristenbelasting.  
 
De heer Saaltink vindt het jammer dat het CDA dit amendement steunt. Het gaat er niet om 
dat hij Manitoba dit voordeel niet gunt, maar in dit kader is geen sprake van gelijke monniken 
gelijke kappen. Hij wil dat er een discussie wordt gevoerd over hoe de gemeente omgaat met 
de toeristenbelasting en hoe wordt gekeken naar bepaalde groepen die daarbinnen vallen. 
Het gaat hem te ver om dit amendement te steunen.  
 
De heer Piersma maakt onderscheid, dat doet de CDA-fractie bewust. In de voorbereiding is 
gebleken dat dit bedrag niet als een begrotingspost is opgenomen. Er loopt met deze maat-
regel geen geld weg. De maatregel kost niets. Dat vindt hij op dit moment verantwoord. De 
inhoudelijke discussie is niet gevoerd. Er had wel een discussie gevoerd kunnen worden 
over wat in het kader van preventieve jeugdzorg noodzakelijk is. Die discussie is niet ge-
voerd, anders had hij een gloedvol betoog gehouden.  
 
Mevrouw Jansen snapt dat de heer Saaltink de YMCA ook gunt dat zij geen toeristenbelas-
ting hoeft te betalen. Betekent dit dat Leusden ’90 tegen Manitoba stemt?  
 
De heer Saaltink meent dat die twee zaken niet losgekoppeld kunnen worden. Het gaat om 
een populistische maatregel. Er wordt voorbijgegaan aan een aantal andere argumenten. 
Het YMCA-werk dat wordt gedaan voor kansarme gezinnen brengt een groot bedrag aan 
toeristenbelasting binnen. Hij vindt het niet rechtvaardig dit besluit te nemen. Hij gaat graag 
de discussie aan over de gehele problematiek.  
 
De heer Overweg valt over het woord populistisch. Hij geeft in de discussie de inhoudelijke 
activiteiten van de scouting weer. Manitoba heeft nooit betaald. Hij is ook tegen het principe 
gelijke monniken gelijke kappen. YMCA is geen scoutinggroep. Het is een organisatie die 
goed werk doet, maar wel commercieel is.  
 
De heer Genders geeft aan dat de VVD bang is voor precedentwerking. Het initiatief is sym-
pathiek. De VVD zou het voorstel liever breder willen trekken maar daarvoor is nu geen dek-
king. Hij vraagt zich af of er niet een gelijksoortige organisatie is als scouting die het amen-
dement zal aangrijpen om hiertegen te procederen.  
 
De heer Overweg antwoordt dat er geen precedentwerking is. Er wordt nu een derde uitzon-
dering gemaakt. De raad is bij elke afweging aanwezig en debatteert daarover. In Leusden is 
geen gelijksoortige organisatie. Als die er wel komt, moet daarover worden gesproken.  
 
Het amendement wordt in stemming gebracht. De fracties van ChristenUnie-SGP, Groen-
Links, CDA, D66 en PvdA stemmen voor het amendement. Het amendement is met 14 
stemmen voor aangenomen.  
 
Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad over het geamendeerde voorstel over 
herziening belastingverordening en aanpassing tarieven 2014. Het geamendeerde voorstel 
wordt unaniem aangenomen.  
 
8. Initiatiefvoorstel procedure jeugdgemeenteraad 
Mevrouw Koetsenruijter heeft tijdens de informatieronde waarin het voorstel is toegelicht, al 
aangegeven dat ze het een mooi initiatief vindt: jongeren bij het raadswerk betrekken omdat 
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zij een deel van de samenleving zijn. Het past bij De Samenleving Voorop. Zij kunnen debat-
ten bijwonen en kunnen advies geven op onderdelen of alle raadsstukken. Dat past in een 
tijd waarin iedereen mee moet kunnen denken. Wellicht ontstaat door dit initiatief een andere 
levendigheid in de raadzaal. Er wordt gevraagd een werkgroep in te stellen. PvdA en Groen-
Links vinden dat een goed voorstel. Beide fracties bieden aan in de werkgroep te participe-
ren. De initiatiefnemers willen graag snel aan de slag. Het voorstel zou dan 28 februari 2014 
kunnen worden besproken, zodat de jeugdraad direct na de verkiezingen aan de slag kan. 
Dat is te voortvarend. Het gaat om een nieuw initiatiefvoorstel, dat moet met grote zorgvul-
digheid worden voorbereid. Ook al is er veel over te vinden bij andere gemeenten, dan nog 
moeten de initiatiefnemers niet te hard van stapel lopen. Zij wil kijken hoe het voorstel past 
binnen De Samenleving Voorop. Daarom hebben GroenLinks en de PvdA een amendement 
ingediend. 
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
Initiatiefvoorstel procedure jeugdgemeenteraad;  
 
ondergetekende(n) stelt/stellen voor het besluit als volgt te wijzigen: 
1. een werkgroep op te richten die een voorstel doet voor het instellen van een jeugdge-

meenteraad in Leusden. Hierbij worden verschillende modellen onderzocht, inclusief or-
ganisatie en middelen; 

2. het voorstel in de nieuwe raadsperiode te koppelen aan de besluitvorming over het Leus-
dense vergadermodel.“ 

 
Toelichting:  
In het kader van de veranderende rol van de raad in de toekomst in de participatiesamenle-
ving (De Samenleving Voorop) zal gekeken worden in hoeverre het Leusdense model voor 
de Avonden van Leusden nog voldoet. Het is raadzaam om het voorstel van een jeugdge-
meenteraad in het debat hierover mee te nemen. Alhoewel er al verschillende gemeenten 
met een jeugdraad werken, lijkt het ondergetekenden niet raadzaam om op korte termijn een 
besluit te nemen dat uitgevoerd moet gaan worden door de nieuwe gemeenteraad. 
 
De heer Saaltink hoort dat naar veel zaken nog gekeken moet worden. Op 28 februari 2014 
wil de raad daarover debatteren. Als dit een onderwerp is dat in de nieuwe raadsperiode 
speelt, laat het dan ook over aan de nieuwe raad. Hij wil niet over het graf heen regeren.  
 
Mevrouw Koetsenruijter zegt dat het besluit door de nieuwe raad kan worden genomen. Op 
het moment dat wordt gezegd dat de raad met het initiatiefvoorstel aan de slag gaat, kan dat 
in deze raadsperiode nog plaatsvinden.  
 
De heer Saaltink meent dat het presidium over de agenda’s gaat. Als de raad dit wil, moet 
de kiezer zich daarover uitspreken. Hij wil het voorstel aan de nieuwe raad overlaten. Mis-
schien wil die wel heel iets anders dan een werkgroep.  
 
De heer Piersma heeft tijdens de informatieronde van de indieners nog informatie ontvan-
gen. Het is een procedurevoorstel. Daarbij is niet gezegd hoe de jeugdgemeenteraad er 
daadwerkelijk uitziet. Dat is de reden waarom hij ervoor pleit dit voorstel zorgvuldig uit te 
werken. Hij kan zich voorstellen dat er een model komt waarbij scholen betrokken zijn. Het 
voorstel kan pas worden besproken als een werkgroep de samenwerking met de scholen 
heeft onderzocht. Het kan ook zijn dat een jeugdgemeenteraad via het jeugdwerk wordt op-
gepakt. Hij kan zich voorstellen dat er een ander voorstel wordt aangeleverd waarbij is on-
derzocht met welke organisatie dat opgepakt kan worden. Hij zou het mooi vinden als dit 
geen plan is van de raad maar echt iets is van de jeugd, dan heeft een jeugdgemeenteraad 
ook echt body. Om het idee te koppelen aan het vergadermodel van de raad is aan de ene 
kant leuk, maar aan de andere kant tricky. Hij zou leuk zijn als een rapporteur van de jeugd-
gemeenteraad de raad informeert over wat er in de jeugdgemeenteraad is besloten en be-
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sproken. Hij wil er graag op die manier naar kijken en dat kost tijd. Als de raad dit in februari 
2014 wil bespreken, moet het voorstel half januari 2014 worden ingediend. In een maand 
kan hij daarvoor geen draagvlak creëren. Hij is het eens met die mensen die zeggen dat dit 
niet voor de verkiezingen geregeld moet worden. Hij wil ermee aan de slag. Ook wil hij ver-
schillende modellen uitwerken. Het is een idee waarmee zorgvuldig moet worden omgegaan.  
 
De heer Verrips zegt dat de VVD positief tegenover het idee staat. Het zou mooi zijn een 
dergelijk orgaan te hebben; dat kan nieuwe invalshoeken opleveren. Hij is het met het CDA 
eens om het voorstel na de verkiezingen te behandelen. Hij dient hiervoor samen het CDA 
en Leusden ’90 een amendement in. Het proces moet zorgvuldig zijn. Hij vraagt een schor-
sing aan om te kijken of van de twee amendementen één kan worden gemaakt.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
Initiatiefvoorstel procedure jeugdgemeenteraad; 
 
ondergetekende(n) stelt/stellen voor aan het besluit beslispunt 2 toe te  
voegen:  
2. het raadsvoorstel tot instelling van de jeugdgemeenteraad pas na de verkiezingen te be-

handelen.”  
 
Toelichting:  
Vanwege de complexiteit en de hoeveelheid van de te onderzoeken onderwerpen en de 
daarbij verlangde zorgvuldigheid achten ondertekenaars het niet verantwoord om met dit 
raadsvoorstel te komen in de raad van 27 februari 2014. 
 
De heer Overweg geeft aan dat D66 en ChristenUnie-SGP een voorstel hebben ingediend 
om een jeugdgemeenteraad in te stellen. In deze raadsperiode willen de initiatiefnemers de 
jeugdgemeenteraad nog installeren. Na de verkiezingen kan de jeugdgemeenteraad dan di-
rect aan de slag. D66 en ChristenUnie-SGP zijn blij met de ondersteuning van de overige 
fracties. Hij wil de jeugd politiekgevoelig maken. Hij denkt niet dat er een vergadermodel zal 
ontstaan met commissievergaderingen. Democracity is een activiteit die plaatsvindt in febru-
ari 2014. De jeugd is dan op het gemeentehuis en ruikt aan de politiek. Dat is een mooi mo-
ment om het initiatief te verzilveren. Als de raad met een ander voorstel komt, adviseert hij 
de werkgroep wel een en ander voor de verkiezingen op te starten. Kijkend naar de kieslijs-
ten blijft een aantal raadsleden ook na de verkiezingen aanwezig zodat er continuïteit aan-
gebracht kan worden. Hij wil een jeugdgemeenteraad formeren die past bij Leusden.  
 
Mevrouw Koetsenruijter zegt dat punt 2 in het amendement van GroenLinks en PvdA wordt 
aangepast. Daarmee wordt het amendement gesteund door GroenLinks, PvdA CDA, VVD 
en Leusden ’90.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
Initiatiefvoorstel procedure jeugdgemeenteraad;  
 
ondergetekende(n) stelt/stellen voor het besluit als volgt te wijzigen:  
1. een werkgroep op te richten die een voorstel doet voor het instellen van een jeugdge-

meenteraad in Leusden. Hierbij worden verschillende modellen onderzocht, inclusief or-
ganisatie en middelen; 

2. het voorstel in de nieuwe raadsperiode te koppelen aan het Leusdense vergadermodel;  
3. het raadsvoorstel na de verkiezingen te behandelen.“ 
 
Mevrouw Den Herder zegt dat D66 instemt met voorstel zoals het er nu ligt. Zij gaat ervan 
uit dat de initiatiefnemers van het voorstel het initiatief verder oppakken ten aanzien van de 
formering van een werkgroep.  
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De heer Saaltink vraagt welke kosten aan het voorstel zijn verbonden. 
 
De voorzitter antwoordt dat de werkgroep dit gaat onderzoeken.  
 
Het amendement wordt in stemming gebracht. Het amendement wordt unaniem aangeno-
men. 
 
Zonder hoofdelijke stemming neemt de gemeenteraad het geamendeerde voorstel aan.  
 
Hamerstukken 
 
9. Toetreding tot de gemeenschappelijke regeling RUD 2.0  
De heer Van der Horst wil namens GroenLinks en de PvdA een stemverklaring afgeven. Er 
is goed gekeken naar de teksten. Deze juridische taal had in gewoon Nederlands geschre-
ven kunnen worden. Hij vraagt aandacht voor fatsoenlijk Nederlands in raadsbesluiten.  
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. op grond van artikel 51, lid 2 WGR, het college toestemming te verlenen om het open-

baar lichaam Regionale Uitvoeringsdienst Utrecht (RUD Utrecht 2.0) te treffen dat de ta-
ken op het gebied van het omgevingsrecht in het algemeen en de Wet algemene bepa-
lingen omgevingsrecht in het bijzonder, evenals de taken op het terrein van vergunning-
verlening, toezicht en handhaving op grond van de in artikel 5.1 van de Wet algemene 
bepalingen omgevingsrecht genoemde wetten gaat uitvoeren en wordt ingericht conform 
de voorstellen en condities, uitgewerkt in het bedrijfsplan Regionale uitvoeringsdienst 
Utrecht 2.0 d.d. 16 oktober 2013. De tekst van bijgaande ontwerp gemeenschappelijke 
regeling wordt definitief vastgesteld door de colleges die besluiten toe te treden;  

2. in te stemmen met de voorlopig becijferde begroting voor de RUD Utrecht 2.0 voor de 
jaren 2014, 2015 en 2016 van 11,53 miljoen euro op jaarbasis, voor 2014 pro rato be-
paald op de helft daarvan, en het aandeel daarin voor onze organisatie als bijdrage in de 
kosten van de RUD te bepalen op € 121.100,00 voor 2014, € 242.200,00 voor 2015 en 
€ 242.200,00 voor 2016.  

  
10. Arrangement Wet publieke gezondheid (WPG) provincie Utrecht 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. op grond van artikel 1, lid 2 jo 3, WGR, toestemming te verlenen aan ons college om in 

te stemmen met:  
 - wijziging van de gemeenschappelijke regeling GGDrU volgens voorliggend ontwerp,  

 welke gemeenschappelijke regeling door de colleges van de deelnemende gemeen-
ten definitief zal worden vastgesteld, en  

 - toetreding van het college van burgemeester en wethouders van Utrecht, waarover 
de afzonderlijke colleges het definitieve besluit zullen nemen;  

2. op grond van artikel 1, lid 2, WGR toestemming te verlenen voor het uittreden van bur-
gemeester Vermeulen uit de gemeenschappelijke regeling per 1 januari 2014.  

 
11. Uitvoeringskrediet fase 2 project fietspad Asschatterweg/Koningin Julianaweg 
De heer Saaltink laat weten dat Leusden ’90 voor het voorstel is. Het is een uitvloeisel van 
eerder genomen besluiten. Hij geeft het college mee indien mogelijk het fietspad anders of 
beter aan te leggen en hiernaar te kijken.  
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. een uitvoeringskrediet van € 4.225.000,00 beschikbaar te stellen voor de uitvoering van 

fase 2 van het project 'fietspad langs de Asschatterweg/Koningin Julianaweg';  

2. dit krediet voor € 200.000,00 te dekken vanuit provinciale subsidiegelden en voor 
€ 4.025.000 vanuit de reserve bovenwijkse voorzieningen; 
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3. begrotingswijziging nr. 2013-1019 van de Algemene Dienst vast te stellen;  

4. de geheimhouding ten aanzien van de bijlage Inkoopstrategie en alle daarmee samen-
hangende informatie, krachtens artikel 25, lid 3, Gemeentewet, te bekrachtigen.  

 
12. Subsidie Blok A De Biezenkamp  
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. tot gemeentelijke cofinanciering ad € 107.000,00 van de te verkrijgen provinciale subsi-

die voor Blok A in De Biezenkamp, dit bedrag te dekken uit de algemene reserve met 
aangewezen bestemming (hierin zijn de ontvangen BLS- en BWS-gelden voor volks-
huisvestingsdoeleinden gestort) en  

2. begrotingswijziging 2013-1029 vast te stellen. 
 
13. Aanpassing gemeenschappelijke regeling RWA 
Mevrouw Den Herder zegt dat D66 een stemverklaring wil afleggen. De consequentie die 
het voorstel met zich meebrengt om de wijziging van de garantstelling binnen de gemeen-
schappelijke regeling RWA te aanvaarden ten gunste van de Bank Nederlandse Gemeenten 
kan D66 niet geheel overzien, temeer omdat er onduidelijkheid ontstaat over wat Amfors 
mag en kan ondernemen om ervoor te zorgen dat Amfors financieel niet onderuit glijdt. De 
Participatiewet zweeft nog steeds en het economisch klimaat werkt niet in het voordeel van 
Amfors. D66 vreest voor een reëel gevaar dat Leusden door deze garantstelling flink moet 
gaan betalen om Amfors in de lucht te houden. D66 meent dat betrokken wethouders de 
ontwikkelingen scherp moeten volgen en de raad gevraagd en ongevraagd op de hoogte 
moet houden. D66 beseft dat zij niet anders kan dan voor het voorstel te stemmen, maar 
doet dat met een bezorgd gemoed.  
 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad toestemming te ver-
lenen voor de aanpassing van de gemeenschappelijke regeling RWA door toevoeging van 
de modelbepaling over de garantstelling van de deelnemende gemeenten. 
 
14. Verordening elektronische kennisgeving 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de Verorde-
ning elektronische kennisgeving Leusden 2014 vast te stellen. 
 
15. Trouwen op een locatie naar keuze 
De heer Genders vindt het een mooi voorstel en vindt het jammer dat het een hamerstuk is. 
Het is een voorbeeld van de Samenleving Voorop en een verschuiving van het paradigma 
vertrouwen. Hij wil de ambtelijke staf daarvoor danken.  
 
De voorzitter geeft aan dat er landelijk veel belangstelling is voor dit voorstel. De BABS’en 
melden zich nu al aan voor de trouwmogelijkheden die Leusden biedt.  
 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. de locaties voor het voltrekken van huwelijken en het laten registreren van partner-

schappen per 1 januari 2014 vrij te geven, onder de volgende voorwaarden:  

 a. openbaarheid: overeenkomstig artikel 1:63 BW moet de huwelijksvoltrekking of de 
registratie van het partnerschap in de openbaarheid plaatsvinden, wat betekent dat 
ook niet-genodigden toegang hebben tot de plechtigheid;  

 b. veiligheid: alle gebouwen moeten voldoen aan de normen op het gebied van brand-
veiligheid, wat betekent dat een gebruiksvergunning of gebruiksmelding nodig is als 
er meer dan vijftig personen in een pand verblijven;  

2. de bevoegdheid tot het aanwijzen van een ‘huis der gemeente’ te delegeren aan het col-
lege van burgemeester en wethouders.  
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16. Wettelijk vereiste wijziging Afvalstoffenverordening  
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de Afvalstoffenver-
ordening Leusden 2014 vast te stellen en gelijktijdig de Afvalstoffenverordening Leusden 
2010 in te trekken. 
 
17. Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan ‘Asschatterweg 2013’ 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. de Nota zienswijzen en ambtshalve aanpassingen vast te stellen;  

2.  het bestemmingsplan ‘Asschatterweg 2013’ overeenkomstig de Nota zienswijzen en 
ambtshalve aanpassingen gewijzigd vast te stellen. 

 
18. Regionalisering woonruimteverdeling 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. de navolgende artikelen van de Huisvestingsverordening Leusden 2003 in te trekken:  
 a. artikel 1.1., onder 4 en te vervangen door:  
  4. economische binding: De binding van een persoon aan het gebied is daarin gele-

gen dat die persoon voor de voorziening in het bestaan is aangewezen op het ver-
richten van arbeid binnen of vanuit het gebied. Hieronder wordt verstaan:  

  - een contract van minimaal een halve werkweek (18 uur) met een duur van min-
stens een jaar bij een bedrijf in het gebied of vanuit een bedrijf tewerkgesteld in het 
gebied of 

  - iemand volgt een dagopleiding van minimaal 19 uur per week aan een in het ge-
bied gevestigde instelling van onderwijs of  

  - als zelfstandig ondernemer in het bestaan voorziet en kan aantonen dat het bedrijf 
in het gebied is gevestigd;  

 b. artikel 1.1., onder 6 en te vervangen door:  
  6. gebied: de provincie Utrecht en de gemeente Nijkerk;  
 c. artikel 1.1., onder 12 en te vervangen door:  
  12. ingezetene: degene die in het bevolkingsregister van de gemeente Leusden of 

een van de andere gemeenten in de provincie Utrecht of de gemeente Nijkerk is 
opgenomen en feitelijk in de gemeente Leusden of een der andere gemeenten in 
de provincie Utrecht of de gemeente Nijkerk hoofdverblijf heeft in een voor perma-
nente bewoning aangewezen woonruimte;  

 d. artikel 1.1., onder 13 en te vervangen door:  
  13. inkomen: het belastbaar inkomen zoals bedoeld in de Tijdelijke regeling diensten 

van algemeen economisch belang toegelaten instellingen volkshuisvesting, dan wel 
de Woningwet die daarvoor in de plaats wordt gesteld;  

 e. artikel 1.1., onder 14;  
 f. artikel 1.1., onder 16 en te vervangen door:  
  16.maatschappelijke binding aan een gebied: De binding van een persoon aan het 

gebied is daarin gelegen dat die persoon een redelijk met de plaatselijke samenle-
ving verband houdend belang heeft zich in het gebied te vestigen. Een maat-
schappelijke binding wordt in ieder geval aangenomen t.a.v.: 6  

  - een persoon die ten minste één jaar onafgebroken ingezetene is in een van de 
gemeenten in het gebied of 

  - een persoon die gedurende de voorafgaande twintig jaar ten minste zes jaar onaf-
gebroken ingezetene is geweest van dat gebied;  

 g. artikel 2.1.1., onder a en te vervangen door:  
  a. Woonruimte met een huurprijs per maand beneden de huurprijsgrens, zoals in 

hoofdstuk 1.1., onder 12 is bepaald;  
 h. artikel 2.3.2, lid 1 en te vervangen door:  
  1. Een woningzoekende die reageert op een geadverteerde woning doet daarmee 

tevens een aanvraag om een huisvestingsvergunning;  
 i. artikel 2.6.2., leden 1 en 2 en te vervangen door:  
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  1. Het aanbod van huurwoningen wordt door de eigenaar aan de woningzoekenden 
kenbaar gemaakt op een voor een ieder toegankelijke wijze;  

  2. Eigenaren bewerkstelligen dat woningzoekenden op een eenvoudige wijze kunnen 
reageren op aangeboden woningen;  

 j. artikel 4.3. en te vervangen door:  
  1. De inschrijfduur van woningzoekenden die op het moment van inwerkingtreding 

van deze verordening zijn ingeschreven in het register van woningzoekenden van 
de gemeente Leusden wordt bij de inwerkingtreding met drie jaar verhoogd voor 
wat betreft woningen in de gemeente Leusden.  

  2. De verhoging als bedoeld in het eerste lid wordt drie jaar na de inwerkingtreding 
van deze verordening ongedaan gemaakt.  

  3. Burgemeester en wethouders kunnen bepalen dat de termijn waarvoor de verho-
ging geldt wordt verlengd;  

2. te bepalen dat deze wijzigingen op de Huisvestingsverordening Leusden 2003 in wer-
king treden op een nader door het college te bepalen tijdstip. 

 
19. Opheffen GR WMMN en vaststellen liquidatieplan 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
- de gemeenschappelijke regeling op te heffen conform artikel 34 van de regeling;  
- het bijbehorend liquidatieactieplan vast te stellen. 
 
20. Najaarsnota  
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. de Najaarsnota 2013 vast te stellen;  

2. het voorlopig positieve begrotingsresultaat van de Najaarsnota in 2013 ad € 325.900,00 
toe te voegen aan de algemene reserve; basisdeel;  

3. het voorlopig negatieve begrotingsresultaat van de Najaarsnota in 2014 ad € 52.600,00 
te onttrekken aan de algemene reserve; basisdeel;  

4. de structurele doorwerking van de Najaarsnota naar 2017 c.q. de tekorten in de jaren 
2015, 2016 en 2017 van respectievelijk € 414.300,00, € 556.200,00 en € 565.100,00 te 
betrekken bij het voorjaarsdebat 2014;  

5. een krediet voor de vervanging van het meubilair van de trouwzaal ad € 15.000,00 be-
schikbaar te stellen;  

6. de volgende begrotingswijzigingen vast te stellen:  
 • begrotingswijzigingen 1018, 1020, 1021 en 2014 van 2013;  
 • begrotingswijziging 1002 van 2014. 
 
21. Ontwerpbegroting 2014 Servicebureau Gemeenten 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad conform het voor-
stel. 
 
22. Tweede begrotingswijziging GGD MN 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad geen zienswijze in 
te dienen voor de tweede begrotingswijziging GGD MN 2013. 
 
23. Rapport RKC regionale samenwerking 
De heer Overweg geeft aan dat de ChristenUnie-SGP geen grote fan is van de Rekenka-
mercommissie. Er wordt nu een technisch goed rapport opgeleverd, dat verder niets oplevert 
voor Leusden. Er is een werkgroep voor de gemeenschappelijke regelingen en hij wil vooral 
op die weg verdergaan. Wellicht kan de Rekenkamer worden ingezet bij dat soort samen-
werkingen. Verder wil hij dat Leusden stopt met de Rekenkamer.  
 
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
1. de aanbevelingen voor de raad uit het onderzoeksrapport regionale samenwerking over 

te nemen;  
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2. het college op te dragen de aanbevelingen 1, 2 en 3 uit te voeren op de wijze zoals het 
college aangeeft in zijn bestuurlijke reactie op het rapport. 

 
24. Begrotingsmutaties  
Zonder beraadslaging en hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad: 
- de volgende begrotingsaanpassing vast te stellen:  
 Begrotingswijziging 16, Vervanging beamers:  
 De huidige beamers, die zijn aangeschaft in 2005, zijn dringend aan vervanging toe.  
 De weergave is behoorlijk slecht (vage kleuren); de lenzen zijn versleten. Verder uitstel 

is onverantwoord. De nieuwe beamers zijn uiteraard verhuisbaar, mocht blijken, dat er 
binnenkort naar een andere locatie moet worden omgekeken. 

 
25. Notulen raadsvergadering 14 november 2013 
De notulen worden ongewijzigd vastgesteld.  
 
25a. Motie sloopwerkzaamheden Biezenkamp 
De heer Madiol was aanwezig op de bewonersavond bestemd voor de bewoners van de 
Tolgaarde. Hij vraagt aandacht voor punten die door bewoners naar voren zijn gebracht. Eén 
punt haalt hij eruit en dat is ook de reden waarom hij de motie indient. De bewoners van de 
Tolgaarde kijken al geruime tijd tegen de dichtgetimmerde aanleunwoningen aan. Hij heeft 
begrepen dat er niet zomaar gesloopt kan worden, omdat er kabels- en leidingenwerk ver-
richt moet worden. Het ziet ernaar uit dat het grootste deel van dat pand nog blijft staan. Dat 
heeft te maken met feit dat er pas gebouwd kan worden als de financiële garanties zijn ont-
vangen. De bewoners blijven dus deze desolate aanblik houden, waarbij zich veel nare za-
ken afspelen. Er zijn al vaker discussies gevoerd in de raad over de afdrachten naar het rijk 
omdat de rijksbegroting op orde moet zijn. Hij kan als raadslid niet overzien hoe een voorstel 
hierover op financiële wijze moet worden ingericht. Hij vraagt de raad en de wethouder te kij-
ken op welke manier de gemeente ervoor kan zorgen dat het desolate pand, nadat kabels en 
leidingen zijn verlegd, kan worden gesloopt. Hij wil kijken of er een financiële overbrugging 
mogelijk is voor de sloop van die oude woningen bij de Biezenkamp.  
 
“De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 12 december 2013; 
uitvoering sloopwerkzaamheden Biezenkamp; 
 
overwegende dat: 
- blijkens de berichten uit de Leusder Krant van woensdag 11 december 2013 de voortgang 

van de sloopwerkzaamheden ter plaatse van het toekomstig MFC-gebouw in de Biezen-
kamp wordt vertraagd als gevolg van de ‘financiële problemen’;  

- de voor sloop bestemde dichtgetimmerde voormalige aanleunwoningen een desolate 
aanblik bieden en bovendien onveiligheid met zich meebrengen door inbraak en illegaal 
gebruik’; 

- de eerdergenoemde ‘financiële problemen’ kennelijk worden veroorzaakt door een vertra-
ging in de garantstelling van het Waarborgfonds Sociale Woningbouw (WS) aan de Wo-
ningstichting Leusden;  

- de gemeenteraad van Leusden met kracht in wil zetten op de voortgang van de werk-
zaamheden in de Biezenkamp en tegemoet wil komen aan de wens van de bewoners be-
treffende een veilige en opgeruimde woonomgeving;  

 
verzoekt het college: 
- in overleg met de Woningstichting Leusden te komen met een voorfinanciering of een ga-

rantiestelling voor de sloopkosten door de gemeente, waardoor deze werkzaamheden 
met grote voortvarendheid kunnen worden uitgevoerd; 

 
en gaat over tot de orde van de dag.” 
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Mevrouw Koetsenruijter weet dat de omgeving troosteloos is. Zij vraagt of D66 een gesprek 
heeft gehad met de woningstichting. Kan de woningstichting dit zelf niet voorfinancieren? 
Moet dat nu in een debat met de raad worden besproken?  
 
De heer Madiol denkt dat over een dergelijk essentieel onderwerp een debat in de raad 
goed is. Hij kan niet overzien of vanuit gemeentelijke financiën daar iets aan gedaan kan 
worden. Hij denkt niet dat de WSL in staat is een tijdelijke financiering te dragen. Hij wil een 
helpende hand bieden aan bewoners van de Tolgaarde die het verdienen dat die ‘oude 
meuk’ verdwijnt.  
 
Mevrouw Koetsenruijter heeft ook die wijsheid niet. Had D66 de vragen niet schriftelijk aan 
de wethouder kunnen stellen? 
 
De heer Madiol legt de vraag neer in de raad, maar hij heeft ook het college hierop aange-
sproken. Hij vraagt de raad om steun ten aanzien van zijn vraag aan het college om met een 
oplossing te komen.  
 
De heer Overweg meent dat de voltallige raad graag wil dat deze gebouwen zo snel moge-
lijk worden afgebroken. Hij vraagt het college welk risico de gemeente daarmee loopt. Wan-
neer zijn de gebouwen gesloopt? 
 
De heer Saaltink gaat ook liever vandaag dan morgen tot sloop over. Hij twijfelt er niet aan 
dat het college ook met dit probleem tobt. Hij wil graag de reactie van het college horen op 
de motie.  
 
De heer Madiol heeft openlijk aangegeven dat hij de oplossing niet voorhanden heeft. Hij 
stelt alleen de vraag.  
 
Wethouder Rolle vindt het een sympathieke motie. Ook het college wil graag dat die gebou-
wen zo snel mogelijk worden gesloopt. De gebouwen zijn niet van de gemeente. Het is lastig 
een eigenaar te dwingen de eigendommen te slopen. De reden waarom de WSL niet sloopt, 
is dat de WSL absolute zekerheid wil hebben over de ontwikkeling van het MFC. Die zeker-
heid is nu nog niet. Die financiële garantie is te hoog voor de gemeente omdat voor haar re-
kening te nemen. Hij denkt dat de motie niet uitvoerbaar is.  
 
De heer Overweg vraagt wat de mogelijkheden zijn om hieraan iets te doen vanuit de open-
bare orde. De raad heeft ernstige zorgen over die omgeving. Zijn er andere mogelijkheden 
om het proces te versnellen?  
 
De burgemeester moet dat uitzoeken. Bij de politie komen de laatste weken c.q. maanden 
weinig klachten binnen over overlast in dat gebied. Dat maakt het nog lastiger. Als er niet 
wordt gemeld, kan spreekster geen maatregelen nemen.  
 
De heer Genders heeft de wethouder nog niet gehoord over de huidige stand van zaken ten 
aanzien van het MFC. 
 
Wethouder Rolle antwoordt dat er hard wordt gewerkt om te komen tot een ontwikkeling van 
het MFC. Er is uitgebreid aangegeven tegen welke problemen de gemeente aanloopt bij de 
ontwikkeling van het MFC. Er wordt samen met de WSL en Proper-Stok geprobeerd om te 
komen tot een mogelijkheid het MFC te ontwikkelen. Hij wil hiervoor absoluut geen datum 
geven. Er wordt vrijwel dagelijks gewerkt aan de ontwikkeling van het MFC. Er is een absolu-
te einddatum waarop het MFC gebruiksklaar moet zijn; dat is midden 2017.  
 
De heer Madiol zegt dat het hem plezier doet dat er zoveel belangstelling voor het onder-
werp is, ondanks dat het geen plezierig onderwerp is. De signaalfunctie van D66 is voldoen-
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de naar voren gekomen. Hij trekt de motie in. Hij dankt de raad voor het meedenken over 
een mogelijke oplossing. De wethouder heeft aangegeven dat het college er scherp op toe-
ziet de snelheid erin te houden.  
 
De heer Saaltink deelt mee dat op de onlangs gehouden ledenvergadering van Leusden ’90 
is besloten dat de partij niet deelneemt aan de gemeenteraadsverkiezingen in 2014. De 
kiesvereniging zal worden opgeheven. De reden is de vergrijzing van het ledenbestand 
waardoor er te weinig mensen beschikbaar zijn om het raadswerk uit te voeren. Een kleine 
partij heeft een steunfractie nodig met betrekking tot de voorstellen tot een meningsvorming 
te komen die gestoeld is op het verkiezingsprogramma.  
Vele Leusdenaren hebben de weg naar de fractiekamer van Leusden ’90 weten te vinden. 
Dat heeft geen nieuwe actieve leden opgeleverd. Leusden ’90 heeft in een roerig begin de 
aanzet gegeven tot veranderingen die mede hebben geleid tot een transparant bestuur. De 
actieve leden zijn geïnteresseerd in de politiek en zullen dat ook blijven. Leusden ’90 dankt 
de Leusdenaren die in de loop van de jaren hun stem op Leusden ’90 hebben uitgebracht. 
Leusden, 12 december 2013, namens het bestuur van de kiesvereniging Leusden ’90, Pian 
Bovendeur en de duoraadsleden de heren Van den Berg en Saaltink.  
 
26. Sluiting  
De voorzitter sluit de vergadering om 23.15 uur. 
 
Leusden. 
 
Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Leusden in de vergadering van 27 februari 
2014. 
 
griffier,  voorzitter, 


